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U vašim je rukama prvi – ili 
bolje rečeno „nulti“ - broj Po-
rečkog vjesnika, novog glasila 
Grada Poreča! 

Ideja je to koja se već neko 
vrijeme provlači hodnicima 
naše gradske uprave i koja je 
sada konačno zaživjela, a nje-
zinu realizaciju dočekali smo u 
jednu ruku s uzbuđenjem i po-
nosom, a s druge strane poma-
lo u iščekivanju Vaših reakcija. 

Jasno nam je da će komen-
tari biti svakojaki, od onih koji 
će naš i Vaš Porečki vjesnik od-
mah okarakterizirati kao nečiji 
politički bilten ili promociju, 
do onih koji će biti sretni da iz 
prve ruke mogu dobiti provje-
rene i potpune informacije o 
aktivnostima gradske uprave, 
investicijama i projektima Gra-
da Poreča, načinu trošenja jav-
nog novca i drugim sadržajima 
važnima za naš grad i njegove 
stanovnike. 

A upravo je ovo posljednje 
bila i naša nit vodilja pri pokre-
tanju gradskog glasila, kojeg u 
sličnom obliku već imaju mno-
ge jedinice lokalne samoupra-
ve. Jer koliko se god mi trudili 
biti otvoreni i transparentni 
prema svim medijima, tržišna 

logika kojom se oni danas vode 
ne dovodi do čitatelja (gleda-
telja ili slušatelja…) potpunu 
i opširnu informaciju „iz prve 
ruke“, kakvu bi mnogi željeli 
dobiti. Ponukani sugestijama 
naših sugrađana, koji su nam 
nerijetko sugerirali kako bi i 
Poreč, poput mnogih drugih 
gradova pa i općina, mogao i 
trebao imati svoje glasilo, svoj 
gradski list, odlučili smo se eto 
i mi na taj iskorak.  

Moglo se to naravno mož-
da realizirati i ranije; reći će 
neki da smo se na to odlučili u 
predizborno vrijeme, no uvje-
ravam Vas kako je tek riječ o 
spletu okolnosti koje su dovele 
do toga da list, nazvan Poreč-
ki vjesnik, svijetlo dana ugleda 
upravo sada, na isteku našeg 
četverogodišnjeg mandata, pa 
ćemo i taj projekt s ponosom 
pribrojiti svim onima uspješno 
realiziranima u tom razdoblju. 

Bit će nam izuzetno drago 
bude li Vam Porečki vjesnik in-
formativan i koristan kao izvor 
informacija, bude li komenti-
ran od strane Porečana, dobro 
ili loše, pokazat će vrijeme, no 
značit će to da je ušao u tkivo 
grada i njegovih stanovnika, a 
to je također bila jedna od na-
ših intencija.

Kao i svaki projekt i ovaj će 
vjerojatno na počecima imati 
svoje „dječje bolesti“, pa se 
nadam da ćete za to imati razu-
mijevanja, a mi ćemo se truditi 
da se svakoga idućeg mjeseca 
u Vašim rukama nađe sve bolji, 
sadržajniji i zanimljiviji Poreč-
ki vjesnik. Naša, porečka novi-
na…

 Vaš gradonačelnik,
 Edi Štifanić   

Drage Porečanke, 
dragi Porečani, čitatelji 
Porečkog vjesnika…

Porečki vjesnik
Il Gazzettino di Parenzo
Mjesečno glasilo 
Grada Poreča
www.porecki.com
info@porecki.com
 

Osnivač i izdavač:
Grad Poreč
www.porec.hr

Za osnivača i izdavača:
Edi Štifanić, gradonačelnik

Glavna urednica:
Glorija Jelovac

Suradnici:
Ronald Brzak, Vladimir 
Bugarin, Nataša Basanić 
Čuš, Alen Riosa, Anamarija 
Laslo, Kristijan Nemet

Grafičko oblikovanje i 
dizajn:
Dražen Olić
add design studio, Poreč
info@add.hr
www.add.hr

Marketing i promocija
Tel:052 451 606
marketing@porecki.com
www.porecki.com

Tisak:
Sigra, Poreč
www.sigra.hr

Naklada:
3.000



4  5travanj 2009INVESTICIJE I PROJEKTI INVESTICIJE I PROJEKTI

Jedna od osnovnih zamjer-
ki kada je gradnja dvorane 

na Žatiki u pitanju jest ona o 
bitno povećanim troškovima 
izgradnje u odnosu na prvotno 
planirano odnosno najavljeno. 
Iako se time u dnevnopolitičke 

svrhe špekulira na razne načine, istina je zapravo 
vrlo jasna i jednostavna. Dvorana je naime prvotno 
zamišljena kao dru-
ga gradska dvorana, 
pored dvorane Veli 
Jože, pa su i planira-
ni gabariti i sadržaji 
išli u tom pravcu. 
Programskim rješe-
njem od 29. studenog 
2005. planirana je 
tako dvorana kapaci-
teta 1.600 gledatelja 
(1.000 na fiksnoj i 
600 na teleskop-
skoj tribini), ukupne 
površine 4.805 če-
tvornih metara, što 
je kasnije, odlukom 
Gradskog poglavar-
stva uvećano na 6.240 kvadrata. Riječ je dakle bilo 
o trodijelnoj sportskoj dvorani veličine rukometnog 
igrališta sa standardima za međunarodna natjecanja. 
Cijena izgradnje takve dvorane koja bi kao „sekun-
darna gradska dvorana“ zadovoljila potrebe porečkih 
sportaša i rekreativa-
ca kretala se u izno-
su od 59,58 milijuna 
kuna (+PDV), uz još 
17,6 milijuna kuna 
za uređenje okoliša 
i hortikulture. Me-
đutim, u trenutku 
prihvaćanja porečke 
kandidature za do-
maćinstvo Svjetskom 
prvenstvu u rukome-
tu, standardi IHF-a 
(Međunarodne ru-
kometne federacije) 
nametnuli su nove 
zahtjeve u smjeru 
kapaciteta gledališta, 
veličine partera sa 
sportskim terenom, 
tehničkih uvjeta za 
medije, itd. Defini-
rano je tako – među 
ostalim - kako gleda-
lište mora imati naj-
manje 3.000 mjesta, 
kako tribine moraju 
biti pozicionirane sa 
sve četiri strane igra-

lišta, te kako parter mora biti veličine dvaju rukomet-
nih igrališta, koji se za potrebe odigravanja velikih 
takmičenja „pretvaraju“ u jedno igralište s tribinama 
sa sve četiri strane. Tu su naravno i tehnički uvjeti za 
medije, u skladu s najvišim i najsuvremenijim tele-
vizijskim standardima, kakve iziskuju TV prijenosi 
najvećih sportskih natjecanja, što Svjetsko prvenstvo 
u rukometu neupitno jest, kao i niz drugih manjih 
zahtjeva kojima je trebalo udovoljiti.

U skladu s novopo-
stavljenim zahtjevi-
ma dvorana na Ža-
tiki „narasla“ je na 
vanjske gabarite od 
74 x 102 metra, uku-
pne tlocrtne površi-
ne 6.430 četvornih 
metara. Ukupna neto 
površina dvorane je 
pak 12.300 kvadrata, 
dok je ukupna bruto 
razvijena površina 
oko 14.000 kvadrat-
nih metara. Površina 
terena je pak 2.500 
četvornih metara (52 
x 48 metara), a tu je 

i mala dvorana od 200 kvadrata kao i fitness dvora-
na od 80-ak četvornih metara. Novi parametri, sadr-
žaji i gabariti uvećali su „cijenu koštanja“ dvorane 
na „famoznih“ 117 milijuna kuna. Jasno da će se u 
tom slučaju nametnuti pitanje zašto se uopće išlo u 

domaćinstvo SP-u i 
izgradnju dvorane s 
novim, bitno višim 
tehničkim (a onda 
i financijskim) za-
htjevima? Odgovor 
je vrlo jednostavan 
– zahvaljujući doma-
ćinstvu dijelu smotre 
najboljih svjetskih 
rukometaša, Poreč je 
od Vlade RH „na po-
klon“ dobio zemljište 
na prostoru Facinke 
ukupne površine oko 
237.000 četvornih 
metara. Povećana 
investicija izgradnje 
dvorane „isplaćena“ 
je već prodajom pe-
tine ustupljenog ze-
mljišta, dok je razlika 
– kao što se već zna 
– namijenjena reali-
zaciji nekoliko dru-
gih za grad iznimno 
važnih projekata.

Prošlogodišnja proslava 
Dana Grada i Svetog Ma-
ura, zaštitnika Poreča, 21. 

studenoga, obilježena je na poseb-
no upečatljiv način, gotovo povije-
snim činom otvorenja novoizgrađene 
sportske dvorane na Žatiki, koja je 
već u fazi arhitektonskog rješenja go-
tovo unisono proglašena pravom „po-
rečkom ljepoticom“. A ta je sintagma 
potom, kada je dvorana već „izrasla“ 
kao gotova građevina, samo potvr-
đena...Bio je to zasigurno važan dan 
u novijoj povijesti Poreča, a svojom 
nazočnošću svečano otvorenje nove 
dvorane uveličali su mnogi ugled-
nici i visoki gosti iz javnog - druš-
tvenog, političkog, sportskog i inog 
miljea Istre i Hrvatske. Otvorenju je 
tako nazočila i dopredsjednica Vlade 
RH Jadranka Kosor, bio je tu i istar-

ski župan Ivan Jakovčić, kao i najviši 
predstavnici Hrvatskog rukometnog 
saveza. Smještena tik uz prometnicu 
na samom izlazu iz Poreča prema Puli 
i Istarskom ipsilonu, te uz županijsku 
prometnicu Vrsar-Novigrad, nova 
dvorana svojom dojmljivom kon-
strukcijom, „odjevena“ u reflektira-
juće staklene površine, mami poglede 
putnika-namjernika i već sada je si-
gurno kako je to jedan od sportsko-
infrastrukturnih  bisera koji uvelike 
nadmašuju okvire Poreča ili Istre, pa 
čak i Hrvatske.  Izvana djeluje impre-
sivno, no ni unutrašnjost ne zaostaje. 
Sama dvorana sastoji se od velike 
dvorane s gledalištem u koju se spušta 
iz ulaznog ophodnog hodnika. Fiksno 
gledalište smješteno je s tri strane 
sportskih terena – s južne, zapadne i 
istočne strane. Za potrebe velikih ma-

SVI ŠARMIRANI „POREČKOM 
LJEPOTICOM“!

Reprezentativno sportsko zdanje na ponos Poreča i Porečana 
Kako je 60 „naraslo“ na 117 milijuna kuna?

Projekt prvotno planirane dvorane

Projekt izgrađene dvorane

VLADIMIR BUGARIN

VLADIMIR BUGARIN

Riječ je o sportsko-infrastrukturnom
biseru koji uvelike
nadmašuje okvire Poreča 
ili Istre, pa i Hrvatske.
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nifestacija tu 
će biti i tele-
skopske tribi-
ne smještene 
na južnoj stra-
ni ispod fik-
snih tribina te 
montažne tri-
bine postavlje-
ne uz sjevernu 
fasadu. Iznad 
južnih fiksnih 
tribina nadvit će 
se gledalište bal-
kona. Građevina 
je ukupne bruto 
površine cca 14 
tisuća četvornih 
metara. Ukupni 
kapacitet fiksnih tribina iznosi 
1.898 mjesta i 46 mjesta za VIP 
posjetitelje, te 46 invalidskih 

mjesta. Teleskopske tribine 
imaju 432 mjesta, odnosno 348 
mjesta za vrijeme velikih natje-

c a -
nja, kad se dio istočnih teleskop-
skih tribina može „spremiti“ i 
taj dio prostora koristiti za npr. 
režiju. Tu su i montažne tribi-

ne s 1.260 mjesta, što ukupno 
čini 3.626 odnosno u maksi-
malnoj varijanti 3.710 mjesta. 

Dodajmo i kako 
su sjedalice u 
crvenoj i sivoj 
boji, službenim 
bojama Grada 
Poreča. Građe-
vina dvorane je 
smještena tako 
da prati pri-
rodnu kosinu 
terena. Dužim 
i nižim proče-
ljem, potpuno 
ostakljenim, 
dvorana je ori-
jentirana pre-

ma sjeveru, a bočnim 

punim stranama prema istoku 
odnosno zapadu. Na južnom 
dijelu je položena paralelno s 
obilaznicom Žatika. Osim glav-
ne velike dvorane tu je i mala 
dvorana površine 213 četvornih 

metara, te fitness dvorana povr-
šine 86 „kvadrata“, na istom 
nivou s glavnim igralištima. 
Uz glavne i prateće sadržaje u 
višenamjenskoj dvorani nalaze 
se i dodatni prostori za ugosti-
teljske i klupske potrebe, kao 
i niz povremenih i fleksibilnih 
(de)montažnih prostora za pri-
redbe i sajmove. S obzirom na 
arhitekturu same dvorane oda-
bran je minimalistički pristup 
oblikovanju vanjskog prostora 
u izboru materijala i monokro-
mnom izboru bilja. Okoliš više-
namjenske dvorane bit će 
uređen u skladu 
s osnovnom 
funkcijom pje-
šačkog pristu-
pa za 

posjetitelje, kao i omogućava-
nja neophodnog povremenog 
pristupa vozilima do ulaza za 
tehniku, ili pristupa interven-
tnih vatrogasnih vozila. Do 

glavnog ulaza za posjetitelje 
višenamjenske dvorane dolazi 
se stubištem širokim 15 metara. 
Cestovni prilaz dvorani predvi-
đen je preko raskrižja Žatika, 
na kojem je izgrađen novi kruž-
ni tok koji je zamijenio sema-
fore. Jedina prometnica kojom 
se vozilima može prići dvorani 
probijena je iza objekata neka-
dašnjeg prodajnog centra Žati-
ka, a do dvorane se za potrebe 
Svjetskog prvenstva i Davis 
kupa moglo i „im-
provi-

ziranim“ ulazom sa županijske 
ceste Vrsar-Novigrad, nedale-
ko semaforiziranog raskrižja, 
no taj će se ulaz s vremenom 
zatvoriti. Spomenutu prilaznu 
prometnicu iza dvorane moći 
će pak koristiti samo službena 
vozila, jer je cijeli prostor oko 
dvorane, kao i  cijeli budući 
sportski centar, zamišljen kao 
pješačka zona. Dodajmo kako 
se ovo velebno sportsko zda-
nje izgradilo prema projektu 
profesorice Sonje Jurković s 
Arhitektonskog fakulteta u Za-
grebu, kako je izvođač radova 
bio zagrebački Kamgrad, dok 
je stručni nadzor radova oba-
vila tvrtka Rex. Ulogu nosite-
lja projekta izgradnje sportske 
dvorane Grad Poreč povjerio je 
„svom“ poduzeću, trgovačkom 
društvu Parentium. Ova najve-
ća gradska investicija ukupno 
je s uređenjem okoliša i opre-
manjem dosegla nešto više od 
117 milijuna kuna. Svoj prvi 
veliki test „porečka ljepotica“ 
imala je tijekom Svjetskog pr-
venstva u rukometu, a teme-
ljem mišljenja stručnih osoba, 
samih natjecatelja, i što je mož-

da najvažnije – publike, taj je 
test položen praktično s čistom 
peticom! Naravno, dvorana je 
svoja vrata tek otvorila uoči sa-
moga Prvenstva, pa su se neki 
sitni nedostaci uviđali (i rješa-
vali) u hodu, no opći dojam o 
dvorani, prije svega zahvalju-

jući njenoj estetskoj dimenziji, 
ali „uz bok“ tome i onoj funk-
cionalnoj, jest kako je riječ o 
sportskom objektu na kojeg Po-
reč i Porečani mogu (i moraju!) 
biti više no ponosni

Brzina kojom su se gradile sportske dvorane za potrebe Svjetskog prvenstva u rukometu 
povlačila je za sobom potencijalnu opasnost kako radovi neće biti izvedeni kvalitetno i u 

skladu s pretpostavljenim najvišim standardima struke. No, redoviti stručni nadzor, kako za to 
zadužene tvrtke tako i brojnih stručnih delegacija koje su „pohodile“ dvoranu u raznim fazama 
izgradnje i opremanja, garancija su njezine kvalitete. U fazi zadnjeg monitoringa izvedenih 
radova prije početka SP-a ustanovljeno je primjerice kako krov u manjoj mjeri prokišnjava, no 
obzirom na konstrukciju i površinu krovnog pokrivača to je gotovo bilo nešto što se i moglo 
očekivati, vele upućeni. I taj je detalj potom, naravno, riješen…   
Kada se već činilo kako je dio smotre najboljih svjetskih rukometaša održan u Poreču prošao 
u najboljem redu, pojavila se nesretna epizoda s bakterijom legionele u prostoru porečke dvo-
rane. No eto, i ta je nes(p)retna epizoda sada iza nas, nadamo se kako je minimalno naškodila 
imidžu dvorane i našega grada, te kako će nas ubuduće uz „porečku ljepoticu“ vezati samo 
lijepi i ugodni trenuci te dobre vijesti.

Prebrođene „muke po legioneli“

Pitanje koje se nameće i u drugim sredinama koje su za 
potrebe SP-a u rukometu izgradile sportske dvorane je 

ono njihova daljnjeg korištenja. Poreč je imao sreću da je 
u vrlo kratkom razmaku ugostio i drugu veliku sportsku 
priredbu, 1. kolo svjetske skupine Davis cupa između Hr-
vatske i Čilea, no nakon toga trebat će naravno pričekati do 
neke nove velike sportske priredbe u dvorani Žatika. No, 
dvorana će do tada biti na raspolaganju gradskim sportaši-
ma, a plan rasporeda uskoro će ugledati svijetlo dana. Raz-
mišlja se naravno i o komercijalnoj valorizaciji dvorane, pa 
će se također raditi na dovođenju sajmova, raznih manife-
stacija i sličnih komercijalnih sadržaja, koji će opravdati 
investiciju u „porečku ljepoticu“.

Dvorana ubuduće 
porečkim sportašima ali i 
za komercijalne sadržaje

Ukupni maksimalni kapacitet 
dvorane je 3.710 mjesta.
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U sklopu radova na porečkoj za-
obilaznici u drugoj polovici 

ožujka krenulo se s asfaltiranjem 
rotora Vranići. Radi se o ukupnoj 
površini od 3.000 četvornih metara, 
a troškovi radova financiraju se iz 
gradskog proračuna. Planirano je da 
se rotor, presvučen novim završnim 
slojem asfalta, pusti u promet kon-

cem travnja, što će naravno ovisiti 
ponajviše o vremenskim prilikama. 
Nakon dovršetka radova na rotoru 
Vranići, uslijedit će postavljanje 
asfalta na dijelu prometnice koja 
vodi prema rotoru Portun. U tijeku 
su i radovi na gornjem stroju pro-
metnice na čitavom potezu porečke 
zaobilaznice, uz napomenu da pri-
oritet imaju dijelovi ceste koji se 
križaju s postojećim županijskim 
cestama. Po završetku asfaltiranja 
na rotoru Vranići, nastavit će se s 
asfaltiranjem na preostalim pravci-
ma sjevernog kraka porečke zaobi-
laznice.

Jedan od najvažnijih prometnih 
zahvata na području Poreča, onaj 
na izgradnji cestovne zaobilazni-

ce koja će zamijeniti današnju županijsku 
cestu ŽC 5080 Vrsar – Novigrad, krupnim 
koracima grabi naprijed. Dobra je to vi-
jest za Porečane i njihove goste, osobito 
one ljetne, obzirom da spomenuti, danas 
aktualni, pravac županijske ceste prolazi 
samim centrom grada i veliko je promet-

no opterećenje, osobito tijekom ljetne tu-
rističke sezone, kada gužve znaju biti jed-
nostavno - neizdržive. Prometni stručnjaci 
izgradnju porečke zaobilaznice definirali 
su stoga kao nužan odgovor na aktualnu 
prometnu potražnju još prije gotovo 20 
godina, a kada su se za to stvorili uvjeti, 
aktualna gradska administracija krenula je 
i u realizaciju projekta. Svrha ovog zahva-
ta je preusmjeravanje tranzitnog cestov-

nog prometa koji danas prolazi gradskom 
cestovnom mrežom odnosno središtem 
grada, na buduću prometnicu, (za)obilaz-
nicu,  lociranu na rubnom (pri)gradskom 
području. Gledano sa sjevera, buduća obi-
laznica proteže se od spoja županijske ce-
ste ŽC-5080 i ulaza u naselje Stancija Vo-
dopija, te s istoka obilazi postojeće djelove 
grada: Gornje Špadiće, Vraniće, Guliće, 
Stanciju Vergotini, servisnu zonu, Grbino-

Porečka obilaznica bitno će smanjiti gradske prometne gužve

Cestovni projekt 
čekan godinama

Svrha ovog zahvata 
je preusmjeravanje 
tranzitnog cestovnog 
prometa koji danas prolazi 
gradskom cestovnom 
mrežom odnosno 
središtem grada, na 
buduću prometnicu, (za)
obilaznicu,  lociranu 
na rubnom (pri)
gradskom području.

vicu, Molindrio sve do spoja na priključak 
za Bijelu uvalu, u ukupnoj dužini od oko 
deset kilometara. Izgradnja zaobilaznice 
planirana je u tri faze. Upravo su u tijeku 
radovi na sjevernom djelu od Červara do 
Stancije Portun, u dužini od 5,2 kilome-
tra. Dionica od Stancije Portun do Vrvari 
duga 800 metara, prethodno je već izgra-
đena prometnica, dok je južni dio od Vr-
vari do Bijele uvale, oko četiri kilometra, 
u fazi projektiranja. Investiciju u sjevernu 
dionicu ove nove, suvremene i prijeko po-
trebne prometnice, Grad Poreč „pokriva“ s 
nešto manje od 18 milijuna kuna, uvećanih 
za PDV, dok s iznosom od oko tri miliju-
na u investiciji sudjeluje i HEP odnosno 

Elektroistra Pula. Nadzor radova povjeren 
je pazinskom Učka konzaltingu, dok su ra-
dovi podijeljeni u tri cjeline. Prva cjelina 
odnosi se na izvođenje zemljanih radova, 
oborinsku odvodnju i građevinske radove 
na javnoj rasvjeti. Taj dio posla povjeren je 
poduzeću Osijek Koteks iz Osijeka. Izvo-
đenje postrojenja javne rasvjete povjeren je 
tvrtki Đusto iz Poreča, dok će gornji stroj 
prometnice asfaltirati pulska Cesta. Obzi-
rom na dinamiku radova, dovršetak izgrad-
nje sjeverne dionice porečke obilaznice 
planira se Obzirom na dinamiku radova, 
dovršetak izgradnje sjeverne dionice po-
rečke obilaznice predviđa se koncem trav-
nja, dakle oko Dana Grada.

Asfaltiran 
rotor Vranići

Na području servisne zone Facinka niknula dva nova trgovačka 
centra, a zemljište za gradnju otkupio i treći

Poduzetnička odnosno servisna zona 
Facinka druga je važna gospodarska 
zona na području Grada, pored po-

duzetničke zone Buići-Žbandaj. U prvoj fazi 
zemljište su otkupila dva trgovačka lanca, dok 
je u drugoj polovici ožujka ugovorena prodaja 
još tri parcele ukupne površine 3,2 hektara, za 
gradnju suvremenog trgovačkog centra, nakon 
čega za prodaju ostaje još oko hektar i pol te-
rena.

Na Facinki se trenutno izvodi prva faza ra-
dova odnosno izgradnja infrastrukture poduzet-
ničke zone, pri čemu je dovršeno više od 60-ak 
posto ugovorenih radova. Uređeno je i 100-ti-
njak metara prometnice uz novootvorene trgo-
vačke lance Lidl i Plodine, kako bi zona u tom 
djelu mogla nesmetano funkcionirati. 

Grad Poreč u izgradnji i uređenju infra-
strukture Facinke sudjeluje s ukupno 7,83 
milijuna kuna, od čega će se izgraditi donji i 
gornji stroj prometnice, oborinska kanalizacija, 
javna rasvjeta i srednjotlačni plinovod. Usluga 
d.o.o. Poreč s oko 570 tisuća kuna sudjelovat 
će u dijelu investicije koji se odnosi na izgrad-
nju fekalne kanalizacije, dok će nositelji dijela 
investicije na izgradnji vodovodne i telekomu-
nikacijske mreže biti odgovarajuća komunalna 
odnosno javna poduzeća – Istarski vodovod 
Buzet i HT Zagreb.

Radovi na izgradnji komunalne infrastruk-
ture povjereni su porečkom Istrakopu, dok je 
za izgradnju prometnice zadužena pulska Ce-
sta. Nadzor projekta provodi Učka konzalting 
iz Pazina.

prerasta u shopping zonu
F a c i n k a

VLADIMIR BUGARIN

VLADIMIR BUGARIN

Zemljište na Facinki na kojem je Grad prostorno-planskom dokumentaci-
jom predvidio servisno-poslovni zonu izazivalo je posljednjih godina ve-

lik interes javnosti. Dijelom u pozitivnom kontekstu, kao jedinstven primjer 
javno-javnog partnerstva, u okviru kojeg je Vlada RH Gradu Poreču darovala 
spomenuto zemljište kako bi njegovom prodajom Grad namaknuo sredstva za 
realizaciju nekoliko najvažnijih gradskih projekata, ali – nažalost – i u nega-
tivnoj konotaciji, vezano uz javnosti dobro poznatu aferu Maestro. Kako je 
„priča“ oko Facinke tekla, prisjeća se gradonačelnik Edi Štifanić.    
- Na raspisani natječaj Hrvatskog fonda za privatizaciju (HFP) za zemljište na 
području Facinke svoju ponudu dao je i Grad Poreč. Za odabir najpovoljnijeg 
ponuđača bila su važna dva elementa, cijena i program raspolaganja objekti-
ma. Upravni odbor HFP-a je prihvatio ponudu Grada Poreča kao najpovoljni-
ju. Temeljem te odluke, s Gradom se trebao potpisati ugovor o kupoprodaji za 
cijenu od 13,99 milijuna kuna. 
Međutim, nakon izbijanja afere Maestro Vlada RH je na svojoj sjednici od 
13. rujna 2007. godine donijela odluku o izuzimanju od prodaje spomenutog 
zemljišta, radi prijenosa u vlasništvo Grada Poreča, a zbog izgradnje servisno 
poduzetničke zone ukupne površine 237.093 četvornih metara. 
Slijedom toga 29. rujna 2007.godine između Vlade RH i Grada Poreča pot-
pisan je sporazum o realizaciji za naš grad važnih projekata. Dodijeljene ne-
kretnine stoga predstavljaju važan doprinos Vlade RH realizaciji razvojnih 
projekata Grada.
Tim se sporazumom Grad obvezao da će sredstva ostvarena prodajom koristiti 
za gospodarski razvoj Poreča, i to konkretno za izgradnju sportske dvorane 
Žatika, izgradnju nove osnovne škole i školsko-sportske dvorane na Finidi, 
izgradnju sjeverne faze zaobilaznice grada Poreča, izgradnju uređaja za pro-
čišćavanja vode na lokaciji Červar – Porat, te rekonstrukciju infrastrukture i 
popločenje u povijesnoj jezgri Grada Poreča. Do danas je Grad prodao 48.703 
četvorna metra, te uprihodovao oko 94 milijuna kuna koji su utrošeni u grad-
ske razvojne projekte.

Od početka pod lupom javnosti

Dovršetak sjeverne dionice
zaobilaznice predviđa se koncem 
travnja, oko Dana Grada.
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U vremenu u kojem 
živimo ekološka 
svijest i briga o 

kvalitetnom zbrinjavanju otpa-
da jedne su od najvažnijih kom-
ponenti onoga što generalno 
nazivamo održivim razvojem. 

U tom svijetlu kao jedan od 
ekoloških prioriteta pokrenuta 
je investicija u odlagalište otpa-
da Košambra, koja je započela 
koncem lipnja 2007. godine, a 
prema trenutnoj dinamici rado-
va dovršetak se može očekivati 

uskoro. 
Radovi na Košambri, koja 

je – da podsjetimo – „službe-
no“ porečko odlagalište smeća 
još od 1977. godine, podijeljeni 
su u dvije faze; u prvoj je u fo-
kusu bila izrada novih manipu-

lativnih ploha odlagališta, dok 
druga podrazumijeva sanaciju 
postojećih ploha odnosno za-
tvaranje starog odlagališta. 

U prvoj fazi izgrađene su 
nove plohe za prihvat komu-
nalnog otpada s obodnim na-

Porečko odlagalište otpada bit će sanirano 
prema visokim ekološkim standardima

Košambra 
osposobljena 
za narednih 
pet godina

sipima i brtvenim slojevima sa 
zaštitama i drenažom. Plohe su 
tako spremne za prihvat novog 
otpada, a predviđeno je kako 
bi njihov kapacitet trebao biti 
oko 150.000 prostornih metara, 
što bi trebalo zadovoljiti potre-

be Poreča u narednih pet 
godina, do kada se očekuje da 
profunkcionira županijsko od-
lagalište otpada, (trenutno) pla-
nirano na Kaštijunu. Površina 
novih ploha je oko 18 tisuća če-
tvornih metara, dok je staro od-

lagalište zauzimalo nešto manje 
od 53 tisuće kvadrata. U ovom 
dijelu investicije izgrađen je 
i bazen za prihvat oborinskih 

voda kao i ba-

z e n 
za prihvat tzv. proci- jed-
nih voda. Izvedena je hidrant-
ska mreža, izgrađeni su bunari 
za odvodnju plina i položeni 
energetski kablovi. Nedostaje 

još ugradnja pumpi za pražnje-
nje bazena, te tlačni cjevovod i 
cijevna mreža po „tijelu“ starog 
odlagališta.       

Treba naglasiti kako se sta-
re plohe još koriste za prihvat 

otpada. Trenutno se odvijaju 
radovi na pokrovnim sloje-
vima, a sve kao priprema za 
završni  brtveni sloj, na ko-
jega potom još dolazi zemlja. 
Da bi radovi bili privedeni kra-
ju slijedi još priprema za od-
vodnju plina, tzv. otplinjavanje 
sa strojarskim radovima i plin-
skom stanicom za baklju koja 
će spaljivati štetne plinove; 
dovršetak radova na planiranju 
terena s izgradnjom asfaltira-
nih prometnica, te provođenje 
energetskog sustava. Ukupna 
investicija iznosi 14,8 milijuna 
kuna od čega 40 posto financira 
Hrvatski fond za zaštitu okoliša 
i energetsku učinkovitost, a 60 
posto Grad Poreč iz namjen-
skih sredstava.

Važan je podatak kako će se 
monitoring odlagališta obavlja-
ti tijekom njegova rada ali i još 
20 godina nakon zatvaranja.

VLADIMIR BUGARIN

Investicija u odlagalište otpada
Košambra pokrenuta 

je kao jedan od
ekoloških prioriteta.
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Poslovna zona Buići–Žbandaj - gospodarski projekt od 60-ak milijuna kuna

INTERES PODUZETNIKA ŠIRIT ĆE POSLOVNU ZONU
IInfrastrukturni radovi na 

području poduzetničke 
zone Buići – Žbandaj u vi-

sokoj su fazi, pa će vrlo skoro 
ta zona u potpunosti biti opre-
mljena odgovarajućom infra-
strukturom. Podsjetimo kako 

je namjena zone gospodarska, 
poslovna, zanatska, uslužna i 
komunalno-servisna. 

Završena je prva faza - izvo-
đenje donjeg stroja prometnice, 
pri kraju je druga faza radova 
na kompletnoj infrastrukturi 

- oborinskoj i fekalnoj kanali-
zaciji, javnoj rasvjeti, elektro-
energetici, plinovodu, vodo-
vodnoj i telekomunikacijskoj 
mreži, nakon čega slijedi još 
posljednja faza izrade kolničke 
konstrukcije prometnica unutar 

zone i prometnih priključaka na 
državnu cestu. Planira se kako 
bi do Dana Grada 30. travnja 
svi radovi u zoni Buići-Žbandaj 
trebali biti gotovi.

Investitor radova na izradi 
tzv. donjeg stroja prometnica 

kao i izgradnji oborinske kanali-
zacije, plinovoda, javne rasvje-
te i prometnih priključaka zone 
je Grad Poreč, dok su za ostale 
pojedine elemente komunalne 

infrastrukture nositelji investi-
cija nadležna javno-komunalna 
poduzeća, od porečke „Usluge“ 
do Istarskog vodovoda, HEP-a 
i Hrvatskih telekomunikacija. 

Svjesni smo problema poslovnih prostora malih i srednjih poduzetnika, koji takav financijski teret teško 
(ili nikako) mogu podnijeti. Problem smo u Gradu prepoznali kao faktor ograničenja profitabilnog 
poslovanja malog i srednjeg poduzetništva, a kako upravo male i srednje poduzetnike držimo jednim 
od ključnih faktora razvoja gospodarstva ovoga područja, osobito u vrijeme najavljene recesije, 
željeli smo im osigurati što bolju startnu poziciju u tržišnoj utrci, veli gradonačelnik Edi Štifanić.

- Zbog turističke atrak-
tivnosti, a onda i visoke 
cijene zemljišta i drugih 
nekretnina na području 
Grada Poreča, svjesni 
smo problema poslovnih 
prostora malih i srednjih 
poduzetnika, koji takav 
financijski teret teško 
(ili nikako) mogu pod-
nijeti. Problem smo u 
Gradu prepoznali kao 
faktor ograničenja pro-
fitabilnog poslovanja 
malog i srednjeg podu-
zetništva, a kako upravo 
male i srednje poduzet-
nike držimo jednim od 
ključnih faktora razvoja 
gospodarstva ovoga po-
dručja, osobito u vrije-
me najavljene recesije, 
željeli smo im osigurati 
što bolju startnu pozici-
ju u tržišnoj utrci. Tim 
slijedom odlučili smo se 
na formiranje poduzet-
ničke zone Buići-Žban-
daj. Jačanje konkuren-
tnosti malih i srednjih 
poduzetnika poticanje 
je zapošljavanja, a utje-
če direktno i na priho-
de gradskog proračuna 
kroz stavke poreza na 
dohodak, komunalne 
naknade i komunalnog 
doprinosa, objasnio je 
gradonačelnik Edi Šti-
fanić.

Cijena  
zemljišta 
prilagođena 
poduzetnicima

Radove na izradi donjeg stro-
ja prometnica izvela je riječka 
Dira Gradnja, 
dok su rado-
vi na izgradnji 
inf ras t rukture 
i donjeg stro-
ja prometnih 
priključaka na 
državnu cestu 
povjereni poduzeću Modula 
iz Matulji. Radovi na izgrad-
nji gornjeg stroja prometnica 

zone gospodarske namjene i 
prometnih priključaka na dr-

žavnu cestu ugo-
voreni su s tvrt-
kom GP KRK 
iz Krka. Nadzor 
prve faze oba-
vio je pulski Via 
Ing d.o.o., dok 
ostatak radova 

nadzire porečka tvrtka Rex 
inženjering d.o.o. Trenutno 
se privode kraju radovi na iz-

gradnji infrastrukture i donjeg 
stroja prometnih priključaka na 
državnu cestu, a počinju rado-
vi na izgradnji gornjeg stroja 
prometnica zone gospodarske 
namjene i prometnih priključa-
ka na državnu cestu. Troškovi 
kompletne investicije sa svim 
instalacijama infrastrukture i 
davanjima, iznose oko 31 mili-
jun kuna (bez PDV-a). 

Realizacija poduzetničke 
zone Buići – Žbandaj planirana 

je prostorno planskom doku-
mentacijom, koja počiva na te-
melju iskazanog poduzetničkog 
interesa utvrđenog putem anke-
te i brojnih upita. Postojeća po-

duzetnička zona, kao i dio koji 
je trenutno u izgradnji, obuhva-
ćaju samo dio ukupne površine 
poduzetničke zone Buići-Žban-
daj definirane prostorno-plan-

skom dokumentacijom, pa je 
- sukladno interesu pokazanom 
kroz anketiranje poduzetnika i 
njihovo stalno praćenje - izvje-
sno i skoro proširenje.

VLADIMIR BUGARIN

Planira se kako bi 
do Dana Grada 
30. travnja svi 
radovi u zoni 
Buići-Žbandaj 
trebali biti gotovi.

Realizacija poduzetničke
zone Buići – Žbandaj planirana

je prostorno planskom dokumentacijom,
koja počiva na temelju

iskazanog poduzetničkog
interesa utvrđenog putem ankete

i brojnih upita.
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Opće je poznata stvar kako je u 
današnjim urbanim sredinama, 
pa tako i u našem gradu, jedan 

od najvećih svakodnevnih problema - pro-
blem parkirališnog prostora. Obzirom na 
naše (loše) navike i stil života prema ko-
jima smo bez automobila kao „bez nogu“ 
i vozilima moramo do samih vrata kuće, 
ureda, trgovine..., ne čudi kako je parking 
mjesta - uvijek premalo. Parkirališni „defi-
cit“ bilo bi najkorisnije riješiti mijenjajući 
navike ljudi, tjerajući ih primjerice da 
više pješače, no kako je navike najteže 
mijenjati, alternativa obično biva samo 

jedna – u iznalaženju i izgradnji novih 
parkirališnih mjesta. Problem parkinga u 
Poreču javlja se u najvećoj mjeri obzirom 
na njegovu turističku orijentaciju, ali i mi 
domicilni stanovnici nismo baš – ruku na 
srce – najdiscipliraniji po tom pitanju, pa 
bez obzira na solidan broj parkirališta, 
uvijek se čini kako ih nedostaje. Stoga je 
za naš grad osobito značajna investicija u 
izgradnju i uređenje novog parkirališta na 
Žatiki, tik do gradskog groblja i u nepo-
srednoj blizini današnje sportske dvorane 
odnosno budućeg sportsko-rekreativnog 
kompleksa. S novim parkiralištem kod 

gradskog groblja građani Poreča kao i svi 
posjetitelji grada dobili su 401 parkirno 
mjesto više za osobna vozila, 25 za auto-
buse, 20 za invalide i 29 za kampere. Ovo 
potonje posebno je zanimljivo, obzirom da 
Poreč svrstava u rijetke hrvatske gradove 
koji imaju posebno odmorište za kampe-
re.  Parkiralište ima jedan centralni ulaz i 
izlaz, te naplatnu rampu. Prostor parkira-
lišta osvjetljava 26 stupova javne rasvjete 
visine 12 metara, a prostor se naravno i 
primjereno hortikulturno uređuje. Ze-
mljište na kojem je parkiralište izgrađeno 
pripada porečkom Institutu za poljopri-

NOVI „PARKING-PLACEVI“ 
ZA AUTOMOBILE, 
AUTOBUSE I KAMPERE 

S novim parkiralištem 20-ak posto više parkirnih mjesta u gradu

Problem parkinga u Poreču javlja se u najvećoj mjeri obzirom na njegovu turističku orijentaciju, 
ali i mi domicilni stanovnici nismo baš – ruku na srce – najdiscipliraniji po tom pitanju, pa 
bez obzira na solidan broj parkirališta, uvijek se čini kako ih nedostaje. Novo parkiralište 
dovoljno je daleko od najužeg gradskog centra kako bi se izbjegle prometne gužve u 
središtu grada, a opet dovoljno blizu da pješice u sam centar stignete za par minuta.  

vredu i turizam, a međusobni odnosi 
Grada i Instituta definirani su ugovorom 
o zakupu zemljišta, kojim je Grad u 
višegodišnji najam dobio nešto više od 
28 tisuća četvornih metara neizgrađenog 
građevinskog zemljišta. Za izgradnju 
ovog parkirališta iz gradskog proračuna 
izdvojeno je ukupno 8,9 milijuna kuna. 

Zanimljivo je spomenuti kako 
zahvaljujući ovoj investiciji na po-

dručju Grada Poreča sada ima 2.072 
parkirna mjesta za osobna vozila (za 

dvadesetak posto više), 46 mjesta re-
zervirana za invalide (50-ak posto više), 

te 29 nova parkirna mjesta za kampere.  

Pored novog parkirališta Žatika je dobila i novi kružni tok, na 
postojećem četverokrakom križanju ulice K. Huguesa i županij-

ske ceste ŽC 5002 Vrsar - Novigrad. Unutarnji radijus rotora je 14 
metara, dok je vanjski radijus 22,5 metara, što znači da je prometni 
trak u rotoru širine 8,5 metara. Osim rotora izvršena je i rekonstruk-
cija pristupnih cesta prema rotoru i to ulice K. Huguesa od centra 
grada prema rotoru u dužini od 120 metara te ceste prema groblju u 
dužini od 66 metara. Rekonstrukciju je doživjela i županijska cesta 
ŽC 5002 - u smjeru Vrsara u dužini od 147 metara, te u smjeru 
Novigrada u dužini od 313 metara. Također, u ulici K. Huguesa 
(od centra grada prema rotoru), između postojeće ceste  i stadiona 
Veli Jože, izgrađena je pristupna cesta s rotorom za turistički vlak. 
Cesta je dužine stotinjak metara i širine tri metra, dok je prometni 
trak rotora širok sedam metara. U sklopu investicije postavljena je i 
oborinska odvodnja rotora i pristupnih cesta, rekonstruirana je  po-
stojeća javna rasvjeta za kružno raskrižje, a položene su i cijevi za 
(budući) plinovod. Vrijednost investicije je oko 4,2 milijuna kuna 
(+PDV), a radove je izvelo poduzeće GP Krk d.d. Krk. 

Žatika dobila i rotor

VLADIMIR BUGARIN

Pored novog 
parkirališta 
Žatika je dobila 
i novi kružni tok.

Parkiralište na
Žatiki tik je do gradskog groblja te u 
neposrednoj blizini sportske dvorane i 
budućeg sportsko-rekreativnog kompleksa.
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Trideset mladih poreč-
kih obitelji zasigurno 
će s radošću cijelo-

ga života pamtiti 63. obljetnicu 
Dana oslobođenja Poreča, budući 
da su im na taj dan svečano uru-
čeni ključevi stanova iz projekta 
poticane stanogradnje u naselju 
Vranići-Gulići. Predstavnicima 
mladih obitelji ključeve njihovih 
novih stanova predao je gradona-
čelnik Edi Štifanić, nakon čega 
su mogli useliti u jednu od šest 
višestambenih zgrada s po pet 
stanova u naselju Vranići-Gulići. 
Stanovi su veličine od 46 do 80 

četvornih metara, a Grad je u pro-
jektu pomogao umanjenom cije-
nom zemljišta na kojem su izgra-
đeni objekti. Ukupna vrijednost 
investicije je nešto manje od 15 
milijuna kuna, a investitor pro-
jekta bilo je poduzeće Stan d.o.o. 
iz Poreča. Građevinski radovi 
povjereni su poduzeću Građenje 
Petković d.o.o. iz Sesveta. Kako 
korisnici odnosno vlasnici stano-
va ne bi imali neugodnih iskusta-
va, kao što se to znalo događati 
s državnim POS projektom, sta-
novi su izgrađeni pod stručnim 
nadzorom porečkog Arhetipa 21.

Poticana stanogradnja 
na porečki način

Trideset mladih obitelji uselilo u nove stanove

Pored opsežnih zahva-
ta na infrastrukturi 
na najširem području 

grada, koncem prošle godine 
pokrenuta je i zahtjevna infra-
strukturna investicija u samo-
me gradskome centru. Započeli 
su naime radovi na rekonstruk-
ciji i izgradnji komunalne in-
frastrukture s rekonstrukcijom 
ulica (III faza povijesne jezgre 
u Poreču, etapa VI).  

Radovi se izvode u Eufrazi-
jevoj ulici od kućnog broja 2 do 
kućnog broja 20, kompletnoj 
ulici Stjepana Konzula Istrani-
na, prolazu Peškera i prolazu 
kod sjeveroistočne kule. Op-
seg radova obuhvaća komplet-
nu rekonstrukciju i izgradnju 
infrastrukture i to oborinske 
odvodnje, javne rasvjete, pli-
novoda, fekalne kanalizacije, 
elektroenergetske mreže, te-
lekomunikacija i  vodovoda. 
U slučaju potrebe planirana je 
i eventualna sanacija temelja 
objekata u obuhvatu radova, a 
zatim i priprema ulica za posta-
vu kamenog popločenja, kako 
sanaciju postojećeg tako i po-
stavljanje novog. 

Kako je riječ o samoj povi-
jesnoj jezgri Poreča bilo je za 
očekivati kako će se zbog spe-
cifičnosti prostora radovi nešto 
sporije i otežano odvijati, kao 
uostalom i u svim drugim sredi-

nama koje počivaju na bogatim 
kulturno-povijesnim i arheološ-
kim nalazištima. No, vjerujemo 
kako su stanovnici porečkog 
staroga grada svjesni te činjeni-
ce te će pokazati (još malo) str-
pljenja i razumijevanja za ovaj 
zahtjevan projekt koji će im u 
dogledno vrijeme donijeti bitno 
viši komunalni standard na ko-
jeg su čekali godinama.     

Investitor radova na rekon-
strukciji kao i izgradnji komu-
nalne infrastrukture u dijelu 
oborinske kanalizacije, javne 
rasvjete i plinovoda je Grad 
Poreč, za fekalnu kanalizaciju 
je to Usluga d.o.o. Poreč, dok 
su za ostale pojedine elemente 
komunalne infrastrukture nosi-
telji investicija nadležna javno-
komunalna poduzeća, od Istar-
skog vodovoda, preko HEP-a 
do Hrvatskih telekomunikacija. 
Ukupna vrijednost investicije 
za građevinske radove iznosi 
4,2 milijuna kuna, a za radove 
na kamenom popločenju 3,4 
milijuna, sve uvećano za PDV.

Građevinski radovi povje-
reni su pulskoj tvrtki Michelle 
d.o.o., kamenarski radovi tvrtki 
Kamen d.d. Pazin, dok nadzor 
obavlja Istra Inženjering d.o.o. 
iz Poreča. 

Dovršetak radova planiran 
je za kraj travnja ove godine.  

Pri kraju zahtjevna investicija u porečkoj starogradskoj jezgri

Uskoro obnovljena infrastruktura 
i kameno popločenje

Izgrađeno je šest višestambenih 
zgrada s po pet stanova, veličine 
od 46 do 80 kvadrata.
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Svečano otvorena obnovljena školska zgrada u Baderni

Mjesto za druženje i 
okupljanje svih mještana

Gradonačelnik Štifanić poručio je kako je namjera obnoviti sve stare škole na području Grada, 
pa će tako na red nakon Baderne doći i one u Vrvarima, Žbandaju, Dračevcu i Fuškulinu. 
Za neke već postoji projektna dokumentacija, dok će za druge biti raspisan natječaj.

Obnovljena zgrada nalazi se u centru naselja Baderna i 
zajedno s parkom i okolnim zidom čini prepoznatlji-

vu arhitektonsko – urbanističku cjelinu. Izgrađena je 1929. 
godine, a nakon 70-ih godina prošlog stoljeća dugo je bila 
zaboravljena. Postojeći objekt ima oko 430 četvornih meta-
ra bruto površine. Novoobnovljena zgrada u prizemlju ima 
polivalentnu dvoranu, dva ureda, čajnu kuhinju, sanitarije 
i spremište. Njima će se koristiti Mjesni odbor i građani za 
sastanke, a u dvorani će se održavati tjelovježba i druženja. 
Prvi kat sastoji se od četiri ureda, sanitarija, otvorene tera-
se i lođe, a prostori će se dati u zakup. Sveukupno rekon-
struirani objekt ima neto površinu od oko 360 kvadrata. U 
dvorišnom prostoru montiran je kombinirani sustav dječjih 
igrala - kućica s toboganom, ljuljačka i penjalica, te četiri 
klupe. Troškovi rekonstrukcije i prenamjene zgrade izno-
sili su 2,6 milijuna kuna bez PDV-a, a novac je osiguran 
u gradskom proračunu. Radovi su počeli u srpnju prošle 
godine, izvodila ih je tvrtka Mipcro d.o.o. iz Ivanca, dok je 
projekt izradila zagrebačka tvrtka Kostrenčić i Krebel-Ar-
hitekti d.o.o.. Stručni nadzor nad rekonstrukcijom objekta 
izvodio je Učka konzalting d.o.o. Pazin.

Brojni sadržaji za 
bogatiji društveni život

Ministarstvo turizma Republike Hrvatske, Grad Poreč 
i Istarska županija sufinancirat će zajedničkim sred-
stvima projekt izgradnje javnog golf igrališta „Ze-

lena laguna“. Grad je naime putem Odjela za proračun i gospo-
darstvo prijavio ovaj projekt na otvoreni javni poziv za dodjelu 
bespovratnih financijskih poticaja ulaganjima u javnu turističku 
infrastrukturu u funkciji razvoja turizma, putem linije “Turizam 
kroz regije”, te dobio pozitivan odgovor, „zeleno svijetlo“ i - na-
ravno – određena sredstva nadležnog Ministarstva.

Radilo se o javnom pozivu za dodjelu novčanih sredstava Mi-
nistarstva turizma za sufinanciranje projekata osnovne turističke 
infrastrukture, kao pretpostavke za daljnji razvoj turizma, u su-
radnji s jedinicama lokalne samouprave, a sve s ciljem podizanja 
nivoa ukupne turističke ponude na razini destinacija. 

Sredstva su se odobravala za projekte i izradu projektne doku-
mentacije za javnu infrastrukturu u funkciji turizma, čime se omo-
gućuje stavljanje u funkciju dodatnih turističkih sadržaja. Projekti 
su podrazumijevali aktivnosti izgradnje, proširenja, rekonstrukcije 
ili zamjene, kojima će se stvoriti pretpostavke za daljnji razvoj 
turizma. Temeljem potpisanog ugovora Ministarstvo se obveza-
lo sufinancirati projekt iznosom od pola milijuna kuna, dok je za 
provedbu projekta Grad Poreč u svom proračunu za 2008. godinu 
osigurao paritetan iznos od 500.000, a u sufinanciranju sudjeluje i 
Istarska županija s 200 tisuća kuna.

Ono što slijedi je raspisivanje natječaja za dodjelu koncesije, 
što bi trebalo biti učinjeno do rujna 2010. godine. U prosincu iste 
godine planiran je i dovršetak izvedbenih projekata, dok se poče-
tak izgradnje golf igrališta očekuje u veljači 2011. godine

GOLF ĆE SE IGRATI 
(I) U ZELENOJ LAGUNI

Ministarstvo turizma i Istarska županija pomoći će izgradnju javnog golf igrališta

U što će novac biti utrošen…
Sukladno ugovoru Grad Poreč obvezao se 

dodijeljena sredstva koristiti namjenski, za 

izradu projektno-tehničke dokumentacije koja 

uključuje urbanistički koncept mogućnosti 

prostora; idejni projekt, odnosno Master 

plan - studiju razvoja područja obuhvata 

projekta javnog golf igrališta, koji će 
sadržavati i idejni plan golf igrališta s 18 rupa 

i pripadajućim sadržajima; tzv. prefeasibility 

studiju; studiju procjene utjecaja na okoliš 

te izradu prostornih planova užih područja 

- DPU-a i UPU-a predmetne zone. 

„Golf narodu!“
Dodajmo kako je temeljni koncept ovoga projekta javno golf igralište (tzv. “public golf course”), kao igralište koje mogu koristiti svi građani i turisti, uz plaćanje odgovarajuće naknade za igranje (“green fee”). Javno golf igralište sastojat će se od golf igrališta, klupske kuće s restoranom i zgrade za održavanje golf igrališta. Važno je napomenuti kako ovo golf igralište nema objekte za smještaj gostiju i nema nekretnina za tržište.

Ministarstvo se 
obvezalo projekt 

sufinancirati 
iznosom od pola 

milijuna kuna.

Mještani Baderne 
zasigurno će s 
radošću pamtiti 

nedjelju, 22. veljače ove godi-
ne, kada je točno u 12.30 sati 
svečano otvorena obnovljena 
školska zgrada. Simboličnim 
rezanjem vrpce, staru školu u 

Baderni, napuštenu i zaborav-
ljenu od početka 70-ih godina 
prošlog stoljeća, svečano su 
pred okupljenim mještanima 
otvorili župan Istarske župani-
je Ivan Jakovčić i gradonačel-
nik Grada Poreča Edi Štifanić. 
- Ovo je zaista jedan odličan 

primjer obnove stare školske 
zgrade, a takvih primjera u Istri 
ima još. Čestitam Gradu Poreču 
na još jednom malom uspjehu, 
veoma značajnom za Badernu, 
prenio je župan, dodajući kako 
će se doći i do ostalih školskih 
zgrada u Istri i učiniti isto. 

Gradonačelnik Štifanić poru-
čio je pak sugrađanima kako 
je namjera obnoviti sve stare 
škole na području Grada, pa će 
tako na red nakon Baderne doći 
i one u Vrvarima, Žbandaju, 
Dračevcu i Fuškulinu. Za neke 
već postoji projektna dokumen-
tacija, dok će za druge biti ras-
pisan natječaj, poručio je sinda-
ko, podsjetivši i kako je upravo 

on bio među 14 posljednjih 
učenika koji su 

1973. poha-
đ a l i 

školu u Baderni i bili zadnja 
generacija u toj zgradi. Goto-
vo tri desetljeća ova je škola 
bila zaboravljena, sve dok u 
srpnju prošle godine nije za-
počela njena obnova. Prisutni-
ma se na svečanom otvorenju 
prigodnim govorom obratio i 

predsjednik Mjesnog odbora 
Baderna, Petar Banko, ista-
knuvši kako je za mještane Ba-
derne ovo važan trenutak jer će 
u potpuno opremljenim novim 
prostorijama graditi svoju za-
jedničku budućnost. Dodajmo 
i kako je ovu – složili su se svi 
– prekrasno uređenu zgradu, 
blagoslovio velečasni Stjepan 
Bošnjak, iskoristivši prigodu 
i kako bi Petru Banku uručio 
zahvalnicu za donaciju kipa 
Gospe Lurdske, koji je tje-
dan ranije postavljen u no-
voj kapelici u susjednom 

naselju Bonaci. 



20  21travanj 2009

odnosno Socijalnog fonda Gra-
da Poreča, predvidjet će se kroz 
osmu mjeru tzv. interventna 
sredstva za pomoć građanima 
koji tijekom 2009. godine, usli-

jed nepovoljnih recesijskih kre-
tanja, ostanu bez zaposlenja. U 
tu svrhu predviđen je fond od 
400 tisuća kuna.

Posljednja mjera najopsež-
nija je, a odnosi se na štednju 
javnog sektora odnosno grad-
skih Upravnih odjela, prora-

čunskih korisnika, udruga koje 
se financiraju iz gradskog pro-
računa te trgovačkih društava 

u većinskom vlasništvu Grada 
Poreča. Svi oni pozvani su da 
uvedu mjere štednje i veoma 
oprezno i racionalno brinu o 
rashodima, ali i da Gradu do-

stave konkretno izmijenjene 
financijske planove u kojima 
će reducirati određene vrste 
rashoda, poput 50-postotnog 
smanjenja izdataka za službena 
putovanja, stručno usavršava-
nje ili grafičke usluge primjeri-
ce, a tu su i smanjeni troškovi 
reprezentacije, uredskog mate-
rijala te troškovi komunikacij-
skih usluga. Posebno zanimlji-
va je mjera kojom se predviđa 
ukidanje naknada -  od onih za 
članove svih predstavničkih i 
izvršnih tijela, dakle Gradskog 
vijeća i Poglavarstva, do na-
knada raznim povjerenstvima, 
upravnim vijećima i drugim ti-
jelima gradskih ustanova, udru-
ga, trgovačkih društava… Važ-
no je naglasiti i kako se neće 
preuzimati nove obveze za ka-
pitalne gradske projekte za koje 

još nisu ugovoreni radovi, sve 
do ostvarenja namjenskih pri-
hoda u proračunu.   

Poput mnogih drugih 
gradova i općina, Žu-
panija pa i Vlade RH, 

i Grad Poreč donio je sredinom 
ožujka paket mjera za poticanje 
gospodarstva i zapošljavanja u 
2009. godini. Kolokvijalno već 
poznate kao antirecesijske mje-
re, u porečkom slučaju sadrža-
ne su u devet osnovnih točaka, 
koje su dobile potporu Grad-
skog poglavarstva i Vijeća.

Prva se mjera odnosi na 
„zamrzavanje“ fiskalnih dava-
nja, cijena komunalnih usluga 
te ostalih davanja za građane, 
poduzetnike i obrtnike. Druga 
mjera predviđa osiguravanje 
povoljnih kredita poduzetnici-
ma i obrtnicima putem progra-
ma Istarske županije odnosno 
Istarske razvojne agencije te 
putem vlastitog programa Gra-
da Poreča. U ovom potonjem 

slučaju riječ je o kreditima za 
sve poduzetničke djelatnosti – 
od kratkoročnih kredita za pri-

premu sezone do dugoročnih 
za poduzetničke projekte, a sve 
njih Grad subvencionira s dva 
posto kamate. U ovogodišnjem 
proračunu je za subvenciju ka-

mata predviđeno 700.000 kuna, 
a ukupni kreditni potencijal je 
oko 34,5 milijuna kuna. 

Treća mjera odnosi se na 
davanje prioriteta poduzetnič-
kim projektima pri izdavanju 
građevinskih dozvola, a četvrta 
na smanjenje komunalnog do-
prinosa za poslovne aktivno-
sti koje pridonose povećanju 
novog zapošljavanja. Petom 
mjerom smanjit će se spome-
nička renta s pet na zakonski 
minimalne tri kune po četvor-
nom metru poslovnog prostora, 
ukoliko ovogodišnja turistička 
sezona bude lošija od prethod-
ne, dok će šesta mjera donijeti 
smanjenje komunalne naknade 
u 2009. godini za deset posto. 

Poticanje tržišta nekretnina 
zadaća je sedme „antirecesij-
ske mjere“, kojom je predviđe-
no subvencioniranje kamata u 

iznosu od dva posto pri kupnji 
prvog stana, za obitelji koje 
imaju prebivalište na područ-

ju Grada Poreča. U tom dijelu 
predviđena su sredstva od 300 
tisuća kuna, a kako je limit 
subvencije 15 tisuća, ovom 
mjerom „pokrit“ će se 20 po-
rečkih obitelji koje se odluče za 
rješavanje stambenog pitanja. 
U okviru socijalnog programa 

Grad Poreč razdoblje recesije dočekuje paketom od devet preventivnih i stimulativnih mjera

Jedna od 
mjera predviđa 
osiguravanje 
povoljnih kredita 
poduzetnicima i 
obrtnicima putem 
programa Istarske 
županije odnosno 
Istarske razvojne 
agencije te putem 
vlastitog programa 
Grada Poreča.

 „Zamrznut“ će se 
fiskalna davanja, 
cijene komunalnih 
usluga te ostala 
davanja za građane, 
poduzetnike i obrtnike.

Predviđeno je 
subvencioniranje 
kamata u iznosu 
od dva posto pri 
kupnji prvog stana, 
za obitelji koje 
imaju prebivalište 
na području 
Grada Poreča.

Naglasak na potpori gospodarstvu

Posljednja mjera 
najopsežnija je, 
a odnosi se na 
štednju javnog 
sektora odnosno 
gradskih Upravnih 
odjela, proračunskih 
korisnika, udruga 
koje se financiraju iz 
gradskog proračuna 
te trgovačkih 
društava u 
većinskom vlasništvu 
Grada Poreča.

U okviru Socijalnog
fonda predviđeno
je 400 tisuća
kuna interventnih
sredstava za pomoć
građanima koji
tijekom godine,
uslijed nepovoljnih
recesijskih
kretanja, ostanu
bez zaposlenja.

i štednji javnog sektora  Paket mjera za pomoć gospodarstvu, kolokvijalno 
već poznat kao antirecesijske mjere,
u porečkom slučaju sadrži devet osnovnih točaka, koje 
su dobile potporu Gradskog poglavarstva i Vijeća.

GRAD POREČ

CITTA DI PARENZO

Gradsko vijeće, Gradsko poglavarstvo i gradonačelnik Grada Poreča, 
svim sugrađanima i čitateljima Porečkog vjesnika 

žele sretan Uskrs!

Il Consiglio, La Giunta e il sindaco della Città di Parenzo, 
augurano a tutti i concittadini una Buona Pasqua! 



22  23travanj 2009INVESTICIJE I PROJEKTI INVESTICIJE I PROJEKTI

Novo polivalentno igralište do-
bio je i Červar Porat, a u sklo-
pu igrališta postavljena su i 

dječja igrala - kombinirano igralo s tri 
kućice, dva tobogana, „penjalicom“, 
ljuljačkom i dva „mostića“. Već po-
stojeće dječje igralište u centru Čer-
var Porta nadopunjeno je pak novim 
sadržajima - kućicom s toboganom i 
„penjalicom“ te dvostrukom ljuljač-
kom. Polivalentno asfaltirano igralište 
predviđeno je za mali nogomet, ruko-
met i košarku, obzirom na dimenzije 
od 42 metra dužine te 22 metra širi-
ne, odnosno ukupnu površinu od 924 
četvorna metra. Igralište je ograđeno 
zaštitnom ogradom, postavljeni su go-
lovi, koševi, klupe i koševi za smeće.  
Također, izgrađena je i javna rasvjeta 
sa suvremenim reflektorima. Na četiri 
rasvjetna stupa postavljeno je  uku-
pno osam reflektora, koji će omogu-
ćiti sportske aktivnosti i u večernjim 
satima, te će koristiti svim uzrastima 
sportaša koji gravitiraju ovom područ-
ju, kako onima angažiranima u nekom 
od klubova, tako i „čistim“ rekreativ-

cima. Važno je napo-
menuti kako je sva 
ugrađena rasvjetna 
oprema u potpuno-
sti usklađena s eu-
ropskim normama 
tzv. ekološke javne 
rasvjete, koja one-
mogućuje ekološko 
svjetlosno zagađe-
nje. Vrijednost inve-
sticije u polivalentno 
igralište, uključujući 
građevinske radove 
na igralištu, uređenje 
okolne površine, po-
stavljanje javne ra-
svjete, zaštitne ogra-
de te koševa i golova 
je 500-tinjak tisuća 
kuna (+PDV), dok je 
za postavljanje igra-
la na dvije lokacije 
utrošeno oko 130 ti-
suća (+PDV).  

Pored velikih investicija u sportsku infrastrukturu, od kojih 
je posljednja ona u dvoranu na Žatiki, Grad Poreč ne zabo-

ravlja ni manju sportsko-rekreativnu infrastrukturu koja će biti 
na raspolaganju svima kategorijama Porečana, i što je najvaž-
nije - na najširem području grada. Konstantna briga o sadrža-
jima koji će djeci, mladima i svim ostalima željnim rekreacije 
i sporta omogućiti da te aktivnosti provode u svom najbližem 
susjedstvu, ogledava se naime kroz niz investicija u izgradnju 
manjih polivalentnih igrališta, boćališta i drugih sadržaja sport-
sko-rekreativne namjene. Tako su pored posljednjeg u nizu, igra-
lišta izgrađenog u Červar Portu, u protekloj godini izgrađena i 
igrališta u Červaru, u Cancinima te u ulici I. M. Ronjogova. U ta 
je tri igrališta ukupno investirano oko 1,4 milijun kuna (+PDV). 
U tijeku je pak izgradnja polivalentnih igrališta u ulici M. Lom-
barde, te u prigradskim naseljima - Antoncima, Kosinožićima i 
Kadumima, za što se iz gradskog proračuna planira izdvojiti oko 
dva milijuna kuna, uvećanih za PDV. U planu su pak poliva-
lentna igrališta u Špadićima, Buićima, Jasenovici i Kukcima, te 
košarkaško igralište na Montižani. Ukupna vrijednost planiranih 
investicija je preko dva milijuna kuna (+PDV). 

U prošloj i ovoj godini 
15-ak novih igrališta

NOVO POLIVALENTNO 
IGRALIŠTE (I) U ČERVAR PORTU

S namjerom da osigura 
što kvalitetniji i si-
gurniji boravak djece 

na prostorima dječjih igrališta, 
Grad je na 24 lokacije na najši-
rem području Grada potpuno ili 
djelomično, već prema potrebi, 
obnovio igrala i drugu opremu, 
a dječjim igralima opremljeno 
je i devet novih lokacija gdje 
do sada igračaka nije bilo. 

U sklopu svakog malog 
igrališta odnosno parka za 
djecu nalazi se kombinirani 
sustav s kućicom, toboganom, 
ljuljačkom i „penjalicom“. Za 
nabavu kvalitetnih, provjerenih 
i sigurnih igrala koja posjedu-

ju sve potrebne ateste, Grad je 
zadužio tvrtku Cenoza d.o.o. iz 
Rupe. U prilog sigurnosti dječ-
je igre idu i zaštitne gumene 
podloge na dječjim igrališti-
ma, čije je postavljanje u tije-
ku. Valja napomenuti i kako su 
za svako igralište predviđene i 
klupe te koševi za smeće. 

Nova kombinirana igrala, 
tobogan, ljuljačke za najmlađe, 
klackalice te mnoštvo drugih 
zanimljivih igrala, zasigurno 
su oduševili naše mališane, ali 
i pružili roditeljima dozu si-
gurnosti, znajući da Grad vodi 
računa o našim najmlađim su-
građanima.  

Nova igrala 
zamjenjuju 
stara i 
dotrajala

Polivalentno asfaltirano igralište
predviđeno je za mali nogomet, 
rukomet i košarku.
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U suradnji sa Za-
vodom za javno 
zdravstvo Istarske 

županije Grad Poreč će tije-
kom 2009. godine realizirati 

program prevencije raka vrata 
maternice, edukacijom i cije-
pljenjem protiv HPV infekcije. 
Za realizaciju ovoga programa 
u gradskom proračunu za 2009. 
godinu predviđeno je 350.000 
kuna. Programom će biti obu-
hvaćene sve djevojčice koje 
imaju prebivalište na području 
Grada Poreča, a polaznice su 
osmih razreda osnovnih škola.

Do sada je liječnički tim 
školske ambulante, koji je 
zadužen za realizaciju ovog 
programa, održao sedam rodi-
teljskih sastanaka u osnovnoj 

školi Poreč, te po jedan susret s 
roditeljima u talijanskoj osnov-
noj školi „Bernardo Parentin“ 
i osnovnoj školi u Taru. Tom 
prigodom  roditeljima su podi-
jeljeni informativni pisani ma-
terijali, a stručni liječnički tim 
odgovarao je na mnogobrojne 
upite roditelja i tako ih educi-
rao o važnosti prevencije zara-
ze HPV virusom. To je među 

ostalim pomoglo i da sedam-
desetak roditelja da pristanak 
za cijepljenje, od ukupno 85 
djevojčica iz spomenute dobne 
skupine koje žive na području 
Grada Poreča.

Pored ovog zdravstve-
no-preventivnog programa, u 
skladu sa sustavnom brigom o 

primarnoj zdravstvenoj zaštiti 
i prevenciji, Grad Poreč će ti-
jekom ove godine realizirati i 
nekoliko drugih preventivnih 
zdravstvenih programa kao što 
su prevencija kardiovaskular-
nih bolesti, prevencija osteopo-
roze, te mamografski pregledi 
žena iznad 40. godine života. 

Grad Poreč proširio je listu zdravstveno-preventivnih programa

Edukacijom i cijepljenjem 
protiv raka vrata maternice

Rak vrata maternice je prema podacima Svjetske zdrav-
stvene organizacije drugi po učestalosti smrtnosti 

u svijetu. U Europi se incidencija kreće od 12 do 30 na 
100.000 žena, što znači da još uvijek godišnje od raka obo-
lijeva 65.000 žena, a umire ih 32.000. Procjenjuje se da u 
Europi svakih 18 minuta, a u svijetu svake minute od raka 
vrata maternice umre jedna žena. U Republici Hrvatskoj 
incidencija raka vrata maternice je 19 na 100.000 žena i 
najčešće je dijagnosticirani rak u dobnoj skupini žena od 30 
do 49 godina. U Hrvatskoj svake godine od raka vrata ma-
ternice oboli 400, a umre čak 100 žena. Primarna preven-
cija edukacijom i cijepljenjem protiv nekih tipova HPV-a 
otvara veliki potencijal u daljnjem smanjenju pojavnosti 
raka vrata maternice. Dosadašnja istraživanja i primjena 
u svijetu preko 20 milijuna doza cjepiva, pokazala su da 
je cjepivo najučinkovitije kod djevojčica koje nisu spolno 
aktivne ili nisu ranije bile izložene HPV-u.
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Svečana sjednica Skup-
štine Istarske županije 
povodom obilježava-

nja Dana županijskog Statuta, 
30. ožujka, održana je u porečkoj 
Istarskoj sabornici. Središnji do-
gađaj svečanosti bilo je svakako 
proglašenje predsjednika Repu-
blike Hrvatske Stjepana Mesića 
počasnim građaninom Istarske 
županije, slijedom čega mu je žu-
pan Ivan Jakovčić uručio Povelju 
počasnog građanina. 

Odlukom Skupštine priznanja 
u obliku Grba Istarske županije 
za zasluge u afirmaciji Istre dodi-
jeljena su prof. dr. Marčelu Duja-
niću, jednom od osnivača pulskog 
Sveučilišta Jurja Dobrile, Ricardu 

Illyju, bivšem gradonačelniku Tr-
sta i predsjedniku regije Friulli-
Venezia Giullia, te Linu Červaru, 
izborniku hrvatske rukometne re-
prezentacije. 

Uvodno slovo svečanoj sjed-
nici Skupštine dao je njezin pred-
sjednik Anton Peruško, podsjetivši 
na povijesni tijek događanja kada 
je 2002. godine, upravo u poreč-
koj Istarskoj sabornici, proglašen 
Dan Statuta Istarske županije, dok 
se župan Jakovčić okupljenima  
obratio prigodnim govorom. 

Svečanost u sabornici obo-
gaćena je glazbenim nastupima 
sopranistice Mile Soldatić te mje-
šovitog pjevačkog zbora Joakim 
Rakovac iz Poreča. 

Istarska sabornica ugostila svečanu 
sjednicu županijske Skupštine 
povodom Dana Statuta IŽ  

PREDSJEDNIK MESIĆ
počasni građanin Istre

Uoči poslijepodnevne svečane sjednice Skupštine 
Istarske županije predsjednik Mesić posjetio je 

Vižinadu i razgledao crkvu Svete Barbare i tamošnje 
poznate freske iz 14. stoljeća. Obišao je i tamošnju 
sportsku dvoranu, a svojim vinima, uljima, autohto-
nim proizvodima i kolačima predstavili su mu se vi-
žinadski vinari, uljari i domaćice poznate po spravlja-
nju slastica. U Poreču je Mesić prvo posjetio poslovnu 
zonu Buići-Žbandaj i tamo razgledao nedavno otvore-
ni pogon tvrtke Fusio, gdje mu je dobrodošlicu zaželio 
gradonačelnik Edi Štifanić. Posjet Poreču predsjednik 
nije mogao a da ne iskoristi i za posjetu dvorani na 
Žatiki, kojom su ga proveli direktor gradske tvrtke Pa-
rentium Alen Benković i član Gradskog poglavarstva 
Edo Kos.   

Mesić posjetio pogon 
Fusia i dvoranu na Žatiki

Povjerenstvo za utvrđivanje prijedloga za dodjelu grad-
skih priznanja predložilo je da se Povelja 30. april po-
vodom Dana Grada Poreča ove godine dodijeli istaknu-

tom turističkom djelatniku Jerku Sladoljevu, Fondu Zdravi grad i 
porečkoj Zajednici Talijana. Na natječaj objavljen krajem veljače 

stiglo je desetak prijedloga, a Povjerenstvo na čelu s Eđidiom Ko-
danom razmotrilo ih je uzimajući u obzir kriterije o dodjeli grad-
skih priznanja, te u konačnici predložilo tri spomenuta laureata. 
Konačnu odluku donijet će Gradsko vijeće, a Povelje će biti dodi-
jeljene na svečanosti u povodu Dana grada 30. travnja.

Jerko Sladoljev, Zdravi Grad i 
Zajednica Talijana predloženi za 
najviše gradsko priznanje

Pred Gradskim vijećem naći će se prijedlog ovogodišnjih dobitnika Povelje 30. april
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Oko 120 izlagača iz 
Hrvatske i inozem-
stva sudjelovalo je 

na ovogodišnjem 24. međuna-
rodnom sajmu prehrane, pića i 
opreme za turizam Promohotel, 
koji se od 18. do 21. ožujka 
u tradicionalnoj organizaciji 
tvrtke Studio 053 d.o.o. Poreč 
i neumornog Franka Štikovi-
ća održao u porečkoj dvorani 
Intersport u Zelenoj laguni. 
I ove godine sajam je narav-
no održan u duhu promotivne 
krilatice koja Promohotel de-
finira „mjestom dragocjenih 
poslovnih susreta“. U nazočno-

sti brojnih istarskih gospodar-
stvenika, turističkih djelatnika 
kao i gostiju iz inozemstva, 
simboličnim rezanjem vrpce 
Promohotel 2009 otvorenim je 
proglasio istarski župan Ivan 
Jakovčić.  U današnjim uvje-
tima oštre konkurencije, samo 
inzistiranjem na kvaliteti mo-
žemo opstati i biti prepoznat-

ljivi. Tome zasigurno veliki do-
prinos daju i ovakve sajamske 
priredbe na kojima se nameće 
kvaliteta proizvoda namijenje-
nih turizmu, zaključio je župan 
Jakovčić, dok je gradonačelnik 
Poreča Edi Štifanić, obraćajući 
se prisutnima, konstatirao kako 
je turizam naš najuspješniji 
proizvod, pa je ova sajamska 
manifestacija koja promovira 
turističku branšu više nego do-
brodošla. Prisutnima su se na 
otvaranju Promohotela obratili 
i predsjednik Hrvatske udruge 
hotelijera Franko Palma, pred-
sjednica Županijske gospodar-

ske komore Pula Jasna Jaklin 
Majetić, predsjednica udruge 
Bio Istra Vlasta Radoičić te 
načelnik Općine Funtana Tomi-
slav Čoga. Na sajmu se ove go-
dine okupilo oko 120 izlagača 
iz Hrvatske, Slovenije, Italije, 
Mađarske i Srbije. Oko dvije 
trećine ukupnog broja izlagača 
čine oni koji su već sudjelovali 

na Promohotelu, a ove godine 
sudionici Sajma svoju ponudu 
predstavili su na nešto više od 
tri i pol tisuće četvornih metara 
sajamskog izložbenog prosto-
ra. U sklopu Sajma održana je 
i  Promonatura, osma po redu 
međunarodna izložba autoh-
tonih i ekoloških proizvoda na 
kojoj se predstavilo dvadesetak 
proizvođača ekološki uzgoje-
nih proizvoda. Promonaturu je 
također tradicionalno organizi-
rala porečka udruga Bio Istra. 
Uz niz promocija i degustacija 

izložbu su pratile i brojne edu-
kativne radionice.Pokrovitelji 
ovogodišnjeg Promohotela bili 
su Istarska Županija – Upravni 
odjel za turizam, Turistička za-
jednica Istarske županije, Grad 
Poreč, Općina Funtana, Hrvat-
ska gospodarska komora – Žu-
panijska komora Pula, Obrtnič-
ka komora Istarske županije, 
Hrvatska udruga hotelijera i 
restoratera, Turistička zajedni-
ca Grada Poreča te Udruženje 
obrtnika Poreč.

Od 18. do 21. ožujka održan 24. Promohotel, međunarodni 
sajam opreme za turistički i ugostiteljski sektor

PROMOHOTEL - mjesto 
dragocjenih poslovnih susreta

Sajamski program Pro-
mohotela popraćen je i 
stručnim i edukativnim 
sadržajima. Održani su 
tako okrugli stolovi o 
primjerice plasiranju 
domaće hrane u turizam, 
internetskoj prodaji 
za turističke agencije, 
minimalizaciji stresa kao 
putu do uspjeha i zdrav-
lja i tako dalje. Održano 
je i predavanje o tzv. 
funkcionalnoj hrani, a 
prezentirana je i kam-
panja „Drvo je prvo“. 

Sajam 
obogaćen 
stručnim i 
edukativnim 
sadržajima

U nazočnosti brojnih istarskih gospodarstvenika i drugih 
uzvanika, državni tajnik za gospodarstvo u Ministar-
stvu gospodarstva, rada i poduzetništva Leo Begović 

simbolično je prerezao vrpcu i svečano otvorio prvu poslovnu 
zgradu u poduzetničkoj zoni Buići-Žbandaj.

Na svečanom otvorenju poslovne zgrade Fusio za proizvodnju 
i prodaju ugostiteljske opreme gradonačelnik Grada Poreča Edi 
Štifanić istaknuo je kako se radi o prvom gospodarskom subjek-
tu u proizvodno-trgovačkom kompleksu koji se očekuje nadomak 
Poreča. Neposredno pred proslavu Dana Grada 30.travnja bit će 
dovršeni svi radovi u poduzetničkoj zoni Buići-Žbandaj, najavio 
je gradonačelnik Štifanić.

Svoje je oduševljenje iskazao i istarski župan Ivan Jakovčić 
koji je podsjetio na desetak kapitalnih projekata koji su ostvareni u 
posljednje četiri godine u Poreču, a zadovoljstvo otvaranjem prve 
tvrtke u poduzetničkoj zoni Buići-Žbandaj pokazao je i državni 
tajnik Begović. 

- Prelijepo je doći u ovakvu zonu i vidjeti da se realiziraju pro-
jekti Vlade u koje je uloženo 100 milijuna kuna. U poslovnu zonu 
Buići-Žbandaj je, konkretno, uloženo 2,6 milijuna kuna. Sinergija 
ovih dviju tvrtki dat će sigurno poticaj i ostalim poduzetnicima 
da svoje aktivnosti provode u ovakvim zonama, zaključio je uz 
čestitke državni tajnik Begović.

Tvrtka Fusio nastala je spajanjem poduzeća Euroinox i Istra-
plin. Proizvodni program je ostao isti, a radi se o profesionalnoj 
ugostiteljskoj opremi. Veći dio proizvodnje završava na hrvat-
skom tržištu, no postoji dio programa koji se odnosi na inozem-
stvo. Ukupna površina poslovne zgrade je 5.500 četvornih metara, 
od čega veliki dio otpada na proizvodnu halu, dok je ostatak isko-
rišten za urede i izložbeni prostor. Radovi su započeli u svibnju 
2008. godine, a nakon svega devet mjeseci otvorena su vrata prvog 
poslovnog objekta koji zapošljava 70 ljudi. 

probio led 
poduzetničke zone

FUSIO
Svečano otvoren prvi poslovni 
objekt u zoni Buići-Žbandaj 
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Pored Konzumovog supermarketa koji već neko vrijeme djeluje u prizemlju Lakopa, u prošloj godini u Poreču su otvorena još tri prodajna 
centra iz naših najvećih trgovačkih lanaca. U srpnju je naime otvoren Mercatorov supermarket, a na Facinki su po- tom u studenom i prosincu 
otvoreni veliki prodajni centri Plodina i Lidla. Građani Poreča, ali i daleko šireg prostora, dobili su tako mogućnost birati ono najbolje što čini 
trgovačku ponudu u Hrvatskoj, a već prvo vrijeme djelovanja novih trgovačkih centara pokazalo je kako (zdrava) konkurencija donosi puno 
dobroga krajnjim kupcima, a shoping tako postaje kvalitetniji, ugodniji, raznovrsniji i - jeftiniji. Na stranicama Po- rečkog vjesnika podsjetit 
ćemo se nakratko kako je to izgledalo na otvorenjima supermarketa „u pogon“ puštenih u prošloj godini… 

KAD KONKURENCIJA 
RASTE, KUPCI „TRLJAJU RUKE“…

U Poreču otvoreni vodeći trgovački lanci u Hrvatskoj

Uz prigodnu svečanost, u Poreču je početkom prosinca otvoren veli-
ki supermarket poznatog njemačkog trgovačkog lanca Lidl na nekoliko 
tisuća četvornih metara prodajnog, skladišnog i parkirališnog prostora. 
Lidl je otvorio porečki gradonačelnik Edi Štifanić simboličnim rezanjem 
vrpce. Pozdravljajući mnogobrojne Porečane ali i posjetitelje pristigle 
iz okolnih mjesta, koji su se tog prosinačkog jutra okupili ispred Lid-
la i nestrpljivo očekivali tren kada će u njega i ući, voditelj nekretnina 
Lidl Hrvatska Antun Blažević predao je porečkom gradonačelniku ček u 

Lidl 
na otvorenju darovao ček 

od 300.000 kuna

Jedan od vodećih trgovačkih lanaca u Hrvatskoj, Mercator, otvorio 
je u srpnju 2008. godine svoj prvi supermarket u Poreču, u neposrednoj 
blizini centra grada. Na svečanom otvorenju Mercatorovog supermarke-
ta prisutnima se obratio gradonačelnik Grada Poreča Edi Štifanić, koji je, 
pozdravivši dolazak Mercatora u Poreč, izrazio svoje zadovoljstvo što 
je jedan tako moderan trgovački lanac upotpunio ponudu grada Poreča.

Iznimno nam je drago da lancu Mercatorovih trgovina sada priklju-
čujemo i supermarket u Poreču, naglasio je direktor investicija i razvoja 
tvrtke Mercator-H, Ivica Župetić, dodajući kako je ovo prva Mercator 

Mercator-H 
otvorio svoj prvi supermarket u Poreču

Prvi od dvaju trgovačkih lanaca koji su izgradili svoje supermarkete 
i otvorili vrata kupcima na području zone Facinka, jest onaj riječke kom-
panije Plodine. Supermarket je otvoren u studenom, a rezanjem vrpce 
„kumovao“ mu je gradonačelnik Edi Štifanić. Kao što to obično biva, 
nestrpljivi kupci jedva su dočekali trenutak da provjetre što im to nova 
trgovačka ponuda dobroga i korisnoga donosi. Supermarket Plodine u 
Poreču je zaposlio 45 novih radnika. Novi market rasprostire se na 2.600 
četvornih metara, a ko što smo naveli, nalazi se na zemljištu Facinka. 
Kupci novog supemarketa svoja vozila ostavljat će na parkiralištu sa 

Plodine 
„probile led“ na Facinki

Nova generacija shopping centra, tzv. „retailtainment“, koncept trgovačkog centra koji po-
vezuje kupovinu i zabavu, trebao bi u rujnu 2010. – zasad pod radnim nazivom „Poreč 

centar“ - biti izgrađen u Poreču, na prostoru Facinke. „Poreč centar“ nalazit će se na svega pet 
minuta od samog centra grada, a predstavnici investitora najavljuju ga kao prvi shopping cen-
tar nove generacije u regiji. Ukupna bruto površina objekta s oko 1.000 parkirnih mjesta bit 
će impozantnih 26.200 „kvadrata“, površina za iznajmljivanje koja bi trebala udomiti 80-ak 

prodavaonica svjetski poznatih marki odnosno brendova planira se na oko 18 tisuća četvornih 
metara, dok bi se zona zabave trebala prostirati na 1.400 četvornih metara. Prema idejnom pro-
jektu u dvoetažnom objektu predviđen je i veliki prehrambeni centar.  U „Centru“ će – najav-
ljuju investitori - biti otvoreno 1.200 radnih mjesta, a investicija je vrijedna 35 milijuna eura. 
Dovršetak radova predvi-
đa se krajem rujna 2010. 
godine. Važan korak u re-
alizaciji ovog zahtjevnog 
projekta koji će Poreču 
donijeti novi imidž u ši-
rem regionalnom okviru, 
učinjen je koncem ožujka, 
kada su gradonačelnik Edi 
Štifanić i član uprave tvrt-
ke Poreč centar d.o.o. Igor 
Paurević potpisali Ugovor 
o prodaji zemljišta na Fa-
cinki. Sklapanju ugovora 
prethodio je javni natječaj 
na kojem je ponuda Poreč 
centra prihvaćena kao najpovoljnija. Predmet ovog ugovora su tri nekretnine odnosno zemlji-
šta u k.o. Poreč: k.č.br. 4189, površine 7.007 četvornih metara; k.č.br. 4200/1, površine 15.019 
četvornih metara; te k.č.br. 4188/1, površine 10.105 četvornih metara. Ukupna cijena ovih 
triju parcela ugovorena je u iznosu od 7,07 milijuna eura. 

Na Facinku stiže najsuvremeniji trgovački 
centar vrijedan 35 milijuna eura

„Poreč centar“ - nova 
generacija shoppinga i zabave

iznosu od 300.000 kuna. Gra-
donačelnik je tada najavio 
kako će donirani iznos Grad 
upotrijebiti za humanitarne, 
zdravstvene i obrazovne pro-
jekte. Zahvalivši se na poklo-
nu, gradonačelnik je naglasio 
i kako se nada da će i drugi 
slijediti ovaj hvalevrijedan 
potez novog trgovačkog lan-
ca u sve bogatijoj shoping-
ponudi Poreča

trgovina u Poreču, ali zasi-
gurno neće ostati i jedina. Na 
oko 1.200 četvornih metara 
prodajnog prostora, kupci 
mogu naći veliki izbor pre-
hrambenih i neprehrambenih 
artikala, svježeg voća i po-
vrća, kruha i pekarskih pro-
izvoda te mesa. Također, na 
raspolaganju su 24 besplatna 
parkirna mjesta, a posebno je 
važno kako je zaposleno 35 
djelatnika. 

čak 180 parkirnih mjesta. Uz 
gradonačelnika Štifnića na 
svečanom otvorenju porečkih 
Plodina bil su i dogradona-
čelnica Nadia Štifanić Dobri-
lović, član Poglavarstva Edo 
Kos i predsjednik Gradskog 
vijeća Egidio Kodan, a goste 
i prve kupce Plodina dočeka-
le su Djozi Heberling i Mirja-
na Palada-Kmetović, članice 
uprave Plodina, te Sanja Šu-
kalo, voditeljica marketinga. 
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Nakon što je raspi-
san natječaj za 
sredstva iz EU 
fonda u okviru 
IPA programa 
prekogranične 
suradnje Slove-
nija - Hrvatska, 
Grad Poreč (su)
kreirao je i 
podnio apli-
kaciju za tri 
projekta u 
kojima ima 
interesa. U 
sklopu veli-
kog županij-
skog projekta 
Revitas tražena 
su sredstva za 
opremanje Istar-
ske sabornice. 
Osim opremanja, pro-
jektom je predviđen i 
info-centar te kuša-
ona tradicionalnih 
istarskih proizvoda. 
Iz projekta se pla-
nira financirati i 
vanjski info-kiosk, koji bi osiguravao pristup informacijama i van 
radnog vremena info-centra u Sabornici. Nositelj ovog projekta je 
slovenska općina Koper, a partneri Istarska županija, Grad Poreč, 
Grad Buzet, Grad Pazin, Općina Svetvinčenat, Grad Vodnjan i TZ 
Istarske županije. Za Grad Poreč i uređenje Istarske sabornice iz 
programa IPA predviđeno je 450.000 kuna. U okviru drugog žu-
panijskog projekta, Parenzane, planirano je uključivanje Poreča 
kao krajnjeg cilja na trasi Parenzane. Projekt predviđa nekoliko 
evenata sportsko-edukativnog karaktera te postavljanje tzv. City 
life sustava na javnoj površini, s mogućnošću iznajmljivanja bi-
cikla i parkiranja vlastitih. Bespovratna sredstva koja su zatraže-
na za Grad Poreč iznose 165.000 kuna. Treći je projekt Wellness 
Istra. Projektni cilj ovdje je integracija tipičnih proizvoda seoskih 
gospodarstava, kuhinje, prirodne i kulturne baštine i spa centara u 
turističku ponudu ekološke wellness destinacije Istra. Nositelj pro-
jekta je slovenska općina Piran, a partneri Grad Poreč, „Turistica“, 
Konzorcij Vin Istre - Vinistra, te porečki Institut za poljoprivredu 
i turizam. Ukupna vrijednost sredstava predviđenih za Grad Poreč 
i institucije na području grada je milijun kuna. 

Od tri 
projekta Poreč 

očekuje 1,6 
milijuna kuna

Grad Poreč aplicirao za sredstva u 
okviru pretpristupnog EU fonda

Koncem veljače u Maloj vijećnici porečke gradske upra-
ve održan je prvi, uvodni modul programa „Gradska 
akademija za poduzetnike“. Od ukupno 24 prijavljena 

poduzetnika uvodnom dijelu prisustvovalo je njih 18. Nakon me-
đusobnog upoznavanja, uslijedila su dva sata teoretskih osnova o 
poduzetništvu, razmjena iskustava, kao i detektiranje potencijal-
nih dobrih poduzetničkih prilika. Kako su polaznici programa u 
raznim stupnjevima razvoja svog posla – od početnika do višego-
dišnjih poduzetnika, vrlo korisna bila je razmjena praktičnih sa-
vjeta. Slijedeći modul – „Marketing“, održan je sredinom ožujka. 
Predavanja ovako interaktivnog i opuštenog karaktera dobra su 
osnova za stvaranje poslovnih veza, poticanje lokalnih partnersta-
va, stjecanje stručnih znanja i vještina, te povećanje konkurentno-
sti porečkog gospodarstva općenito. Voditeljica projekta, mr. sc. 
Ana Rickijević navodi da je suvišno spominjati koliko je upravo 
ovaj cilj - unaprjeđenje gospodarstva - u vrijeme nadolazeće re-
cesije bitan za svaku jedinicu lokalne samouprave, jer osim što 
omogućuje veći životni standard poduzetnicima, radna mjesta 
zaposlenicima, veću potrošnju građana, ujedno i pomaže kvali-
tetnijem punjenju gradskog proračuna, te ostvaruje ostale efekte 
multiplikacije. 

Grad Poreč pokrenuo „Gradsku akademiju za poduzetnike“

Prigoda za stručnu edukaciju i 
razmjenu iskustava iz prakse

„Gradska akademija za poduzetnike“ nastavak je uspješno 
provedenog  EU projekta pod nazivom ReCent. Riječ je o 
novom edukativnom ciklusu, interaktivnom nizu predava-
nja koji obuhvaćaju teoriju i praksu, a u dijelu radionica po-
laznici će imati priliku dobiti stručne savjete oko vlastitih 
poduzetničkih ideja. U nastavku edukacije „Moja tvrtka“ 
zainteresirani poduzetnici steći će upravljačke vještine iz 
pojedinog segmenta poslovanja i to kroz četiri modula – 
„Financije“, „Marketing“, „Inovacije, tehnologija i  E-po-
slovanje“, te „Logistika i ljudski resursi“. Naglasak je na 
praktičnim saznanjima i interaktivnosti, a provedba će biti 
krajem travnja 2009. Svi polaznici će od gradonačelnika 
Grada Poreča dobiti diplomu „Porečki poduzetnik“.
U sklopu „Gradske akademije za poduzetnike“ planira se 
daljnje savjetovanje i praćenje napretka novih poduzetnika, 
kao i izbor najuspješnijih polaznika u 2009. godini. 

Kroz četiri „modula“ do 
uspješnog poduzetnika

design - studio Poreč

marketing

vizualna komunikacija

izrada internet stranica

izdavaštvo
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La Comunità degli 
Italiani di Parenzo 
ha sessant’ anni. Un 

anniversario importante, di 
portata storica non solo per i 
connazionali ma per tutti i pa-
rentini. Correvano i primi anni 
del dopoguerra. Anni difficili 
caratterizzati da tanti cambia-
menti, da tante partenze, in una 
città martoriata ai cui cittadini 
non è mancato l’ entusiasmo  
per continuare, iniziare a scri-
vere una nuova pagina di storia 
cittadina. I rimasti si organizza-
rono ben presto costituendo un 
comitato già nel 1947 è un anno 
dopo costituirono ufficilamente 
il Circolo Italiano di Cultura 
“Bruno Valenti” di Parenzo con 
sede ufficiale sempre in piazza, 
nel rappresentativo palazzo che 
nell’anteguerra apparteneva ad 
una famiglia di commercianti. 

In una cittadina come Pa-
renzo il Circolo diventò subito 
un punto di riferimento per tu-
tti, un posto per passare il tempo 
libero, una “fabbrica” di cultu-
ra, di valori e di tradizioni im-
postata con il cuore, guidata da 
persone semplici come il pro-
fessor Bisiani, Urbani, Errinna 
Sivilotti, le famiglie Moratto, 
Mauri, Zotti, Sabatti, Benich, 
Dodich, Perchiani, Bartoli, 
Duchich, Sirotich,Ghersinich, 
Petretti, Torcello, Gravina, 
Brunetti… tanto per citarne al-
cuni. Care persone di cui molti 
ormai non ci sono più ma che 
si ricordano con tanto affetto e 
immensa nostalgia.Un grosso 

carico se l’ è sobarcato anche la 
scuola italiana, decimata negli 
anni Cinquanta, rimasta sezio-
ne italiana della scuola cittadi-
na per decenni, e precisamente 
fino agli anni Novanta allorchè 
ha riconquistato la sua autono-
mia e si è trasferita in una sede 
nuova, nel palazzo di Riveta, 
ex-sede della giunta provinci-
ale austriaca, vicinissimo alla 
Sala della Dieta, rimesso a 
nuovo e adattato alle necessità 
educativo istruttive nel quale 
oggi operano assieme la scuola 
dell’ infanzia Paperino e la scu-
ola elementare italiana “Ber-
nardo Parentin”. I ragazzini 
hanno allietato spesso le serate 

in Comunità offrendo riusciti 
spettacoli, coordinati dalla pre-
side Maria Grazia Benčić Baz-
zara e del suo team le insegnan-
ti Prodan, Flego, Simpsich, 
Bonita, Stojnić, che con tanti 
sacrifici e non pochi problemi 
hanno aiutato tante generazi-
oni a crescere e che tutt’ oggi 
spesso e volentieri ritornano a 
“far el giro” in Comunità tra-
smettendo anche a figli i nipoti 
quelli che sono i valori e le tra-
dizioni  del nostro territorio. La 
nostra Comunità rimane tutt’ 
ora una fabricchetta di cultura 
aperta a tutti gli amici per can-
tare, ballare, suonare, recitare, 
dipingere, leggere, ascoltare 

delle interessanti conferenze 
di varie tematiche, o semplice-
mente per ritrovarsi, fare “do 
ciacole” tra amici di sempre, 
rivivere ricordi o far progetti. E 
un ente aperto per tutti i visita-
tori e in sessant’ anni ce ne sono 
stati tanti tra ospiti, concittadini 
di etnie diverse, parenzani resi-
denti all’ estero e altri cari ami-
ci che ritornano spesso e volen-
tieri, pronti a sostenere e capire 
meglio e da vicino quanto siano 
importanti i diritti e la crescita 
delle minoranze nazionali e lin-
guistiche, la loro integrazione e 
non ultima la cooperazione, un 
modo di vivere che caratterizza 
tutti i figli di queste nostre terre.   

La nostra Comunità rimane 
tutt’ ora una fabricchetta 

di cultura aperta a tutti gli 
amici per cantare, ballare, 

suonare, recitare, dipingere, 
leggere, ascoltare delle 

interessanti conferenze di varie 
tematiche, o semplicemente 

per ritrovarsi, fare “do ciacole” 
tra amici di sempre, rivivere 

ricordi o far progetti.

I sessant’ anni della 
CI di Parenzo
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Projekt Zdravi grad Poreč u 2008. godini zaslužio je laskavu titulu šampiona 
među hrvatskim Zdravim gradovima, kao grad koji je najuspješnije 
povezao građane, lokalnu gradsku vlast i stručnjake u realizaciji lokalnih, 
autorskih programa za unaprjeđenje zdravlja i kvalitete života. 

Porečkom Zdravom gradu lani pripala titula hrvatskog šampiona

Naša „zdravogradska“ priča…

Nataša Basanić Čuš - Koordinatorica projekta Zdravi grad Poreč

Dugoročne strategije koje vrlo ozbiljno 
i odgovorno planiraju aktivnosti i progra-
me za unaprjeđenje zdravlja pojedinaca 
i obitelji ovoga grada neprestano osigu-
ravaju bolje uvjete za gospodarski razvoj 
zajednice. Unaprjeđenje zdravlja u Poreču 
je postalo trajno opredjeljenje, kontinu-
irani proces i uvijek aktualna misija.

„Zdravi grad“ Poreč se logičnim 
slijedom svojih višegodišnjih aktivnosti 
i nastojanja uključio u kampanju „Pove-
zani zdravljem“ Hrvatske mreže zdravih 
gradova upravo kao nosilac teme – zdrav-
lje obitelji, koja je obilježila razvoj ovog 
uspješnog porečkog projekta za zdravlje.

Mjesec zdravlja obitelji, praćen 
tiskanim Vodičem s bogatim sadržajem, 
još jednom je naglasio sveobuhvatnu skrb 
za zdravlje obitelji u gradu, predstavio 
Poreč kao ekspertni centar za unaprjeđenje 
kvalitete života obitelji u okviru Hrvat-

ske mreže zdravih gradova, najavio nove 
strategije i planove za kvalitetu života 
obitelji  te ponudio čitav niz pojačanih 
aktivnosti u koje su se obitelji i svi njihovi 
članovi, kao krajnji korisnici programa, 
mogli uključiti. Kroz porečki Vodič, 
na samom početku kampanje Poveza-
ni zdravljem, promovirani su svi ostali 
zdravi gradovi i županije kao nosioci tema 
mjeseca tijekom čitave prošle godine.

U veljači 2008., Mjesecu zdravlja obi-
telji, osim uobičajenih programa za obi-
telj, koji imaju svoj višegodišnji kontinu-
itet (priprema partnera za ulogu roditelja, 
kompetentno roditeljstvo u razvojnim fa-

zama obitelji, priprema djeteta za polazak 
u vrtić/školu,  briga o starim, bolesnim i 
nemoćnim članovima obitelji, podrška obi-
teljima u kojima postoji bolesni član ili je 
član osoba s invaliditetom…), promovirani 
su i drugi značajni dugoročni projekti za 
zdravlje obitelji Grada Poreča, poput stra-
teškog dokumenta Obiteljska politika Gra-

da Poreča ili Centra za mlade Poreč, a pre-
zentirani su i projekti Vrtić kao primjeren 
servis obitelji te novi priručnik za roditelje 
Krećem u jaslice, krećem u vrtić.

Zdravlje 
obitelji - okosnica projekta 

Zdravi grad Poreč 

Građani Poreča žive i rade u okru-
ženju male zajednice, ali izuzetno 

značajnog turističkog središta kojeg ka-
rakterizira neujednačena dinamika života 
i rada ljeti i zimi, intenzivna izloženost 
brojnih obitelji stresnom načinu života, 
miješanje stanovništva - naročito ljeti, pri-
jenos brojnih pozitivnih ali i negativnih 
europskih trendova (nasilje, osamljenost, 
ovisnosti, masovni turizam, koncentracija 
automobila na uskom prostoru malog gra-
da...). Globalne i lokalne promjene nepre-
stano utječu na okoliš, zdravlje i kvalitetu 
života stanovnika.  Građani Poreča, zbog 
specifičnog proeuropskog načina života, 
već godinama glasno izražavaju potrebu za 
unaprjeđenjem psiho-socijalne komponen-
te zdravlja pojedinaca i podizanjem kva-
litete života obitelji u zajednici. Stoga su 
ključni ljudi porečkog  projekta uložili go-
dine rada na utvrđivanju prioritetnih prava-
ca djelovanja za zdravlje te njihovo obliko-
vanje u strateške dokumente za zdravlje u 
zajednici. Danas projektni timovi Zdravog 
grada Poreč kontinuirano ispitujući po-
trebe svojih građana iniciraju i realiziraju 
programe za unaprjeđenje psiho-socijalne 
komponente zdravlja te zdravstveno-eko-
loške programe usmjerene  podizanju kva-
litete života obitelji u zajednici. 

Projekt  Zdravi  grad Poreč  danas  
ima svoje izuzetno važno mjesto 

u gradu Poreču. Podržava ga grad-
ska administrativna vlast kao vla-
stiti projekt koji gradu pruža široke 
mogućnosti odgovornog političkog 
upravljanja za zdravlje te daje Po-
reču perspektivu „Grada zdravlja“.
Prepoznaju ga građani kao lokalni 
projekt koji im osigurava moguć-
nost zadovoljavanja vrlo specifič-
nih potreba u zajednici što Poreč 
razlikuje od mnogih drugih gradova 
(mogućnost aktivnog uključivanja 
građana u projekt i osobnog do-
prinosa u lokalnim projektima za  
zdravlje svojega grada, mogućnost 
dobivanja podrške i pomoći u ra-
zvojnim fazama njihovih obitelji, 
sudjelovanje u socijalno preven-
tivnim i humanitarnim  akcijama u 
gradu, prisustvovanje edukacijama  
na najrazličitije teme koje potiču 
zdrave životne izbore, potiču nove 
lokalne projekte u skladu s potreba-
ma zajednice, itd). Projekt Zdravi 
grad Poreč godinama potiče projek-
tno partnerstvo u zajednici te stvara 
okruženje  za otvorenu, kvalitetnu i 
poticajnu međusobnu komunikaciju 
i suradnju profesionalaca, građana, 
gradske vlasti, udruga, ustanova, 
građanskih inicijativa odnosno svih 
sudionika u kreiranju društvenog ži-
vota i prosperiteta grada naročito u 
segmentu unapređenja zdravlja.
Projekt Zdravi grad Poreč u 2008. 
godini zaslužio je laskavu titulu 
šampiona među hrvatskim Zdravim 
gradovima kao grad koji je naju-
spješnije povezao građane, lokalnu 
gradsku vlast i stručnjake u reali-
zaciji lokalnih, autorskih programa 
za unaprjeđenje zdravlja i kvalitete 
života. 
Zdravi grad je za naš grad poseban 
proces, on traje i ostavlja dubok 
trag u životu pojedinaca i čitave 
zajednice. Njegovim iniciranjem i 
dugogodišnjim djelovanjem Grad 
Poreč je postao socijalno osjetljivija 
zajednica te prepoznao svoje gra-
đane kao najvažniji resurs, snagu i 
vrijednost.

Zdravi grad 
Poreč danas…

Prije petnaestak godina jedna je dje-
vojčica pitala: „Gdje je Zdravi grad? 
Tražila sam ga na karti Hrvatske 

i nigdje ga nisam mogla 
naći.“ Da- nas 
se to za-
sigurno u 
Zdravom 
gradu Po-
reč ne 

bi moglo dogoditi. Zdravi grad Poreč ne 
postoji na karti, ali postoji u svim porama 
grada: u obiteljima, u vrtićima i školama, 
u udrugama, na gradskim trgovima… i 

postoji u srcima  stanovnika Poreča.
Poreč je prelijepi gradić, s 

dugom povijesti, brojnim spome-
nicima kao dio svjetske kulturne 
baštine i razvijenim turizmom. 
Poreč je i grad koji dugoročno 

ulaže u zdravlje stanovni-
ka. Iz tog razloga naš je 
grad prepoznao pro-
jekt Zdravi grad kao 
iznimnu mogućnost za 
stvaranje nove kvalitete 
života u zajednici. 

Godine razvoja i 
djelovanja projekta 

Zdravi grad Poreč 
pokazale su da je 

to projekt koji se 
prvenstveno istinski 

bavi ljudima i njiho-
vim potrebama - otvara 

vrata gradskog savjetova-
lišta, osposobljava mlade 
volontere, osnažuje 
mlade parove u pripremi 
za roditeljstvo, pruža 

podršku roditeljima Poreča u kvalitetnom 
roditeljstvu, intenzivno radi s rizičnim 
skupinama, potiče rješavanje važnih 
arhitektonskih i ekoloških pitanja te stalno 
promiče ideju zdravlja u zajednici. Zdravi 
grad Poreč je projekt koji godinama ulaže 

u ljudski resurs zajednice kroz podršku 
porečkim obiteljima, uvažavajući zahtje-
ve i promjene današnjice, prateći razvoj 
u globalnim razmjerima te specifičnosti 
koje suvremenu obitelj čine drugačijom 
i zahtjevnijom od tradicionalnih obitelji 
u kojima su, ne tako davno, živjeli naši 
djedovi i bake, pa i naši roditelji…
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Prvi veliki test u go-
tovo svim mogućim 
segmentima za novu 

porečku dvoranu stigao je vrlo 
brzo nakon što je dvorana iz-

građena. Riječ je naravno o 
Svjetskom prvenstvu u ruko-
metu, najvećoj sportskoj pri-
redbi koju je Hrvatska ikada 
ugostila, a eto i naš grad dobio 
je prigodu biti dijelom te velike 
sportske – i ne samo sportske – 
manifestacije! 

Rukometno SP u Hrvatskoj 
održalo se od 16. siječnja do 1. 
veljače, a Poreč odnosno dvo-
rana na Žatiki ugostili su od 
17. do 22. siječnja utakmice pr-
voga kruga skupine D, koja je 

okupila reprezentacije Danske, 
Srbije, Norveške, Egipta, Bra-
zila i Saudijske Arabije. Brojni 
Porečani ali i posjetitelji iz svih 
krajeva Istre, pa i izvan Poluo-

toka, pohodili su tih dana novu 
„porečku ljepoticu“ i uživali 
ponajprije u okružju i atmos-
feri sportske priredbe najvišeg 
svjetskog ranga, ali i u nekoli-
ko izuzetno dobrih i kvalitetnih 
utakmica. 

Nakon prvog kruga natjeca-
nja Poreč je (uz Pulu) ugostio i 
tzv. President’s kup, svojevrsni 
utješni dio natjecanja za razi-
gravanje za plasman momčadi 
od 13. do 24. mjesta. Finale 
ovog utješnog dijela Prvenstva 

odigrano je upravo u Poreču, a 
pripalo je momčadi Španjolske, 
jednom od najvećih razočare-
nja ovog SP-a. 

Susret za 13. mjesto zna-
čio je i kraj natjecanja u Pore-
ču, pa se po njegovu završetku 
publici obratio predsjednik 
Svjetske rukometne federacije 
dr. Hassan Moustafa i prigod-

nim riječima službeno zatvorio 
ovaj dio natjecanja. Nakon što 
je porečku publiku pozdravio 
na hrvatskom jeziku i čestitao 
pobjednicima, zahvalio se gra-
donačelniku Ediju Štifaniću, 
organizatorima, sucima, vo-
lonterima, reprezentacijama i 
publici koja je učinila da dio 
Svjetskog rukometnog prven-

ORGANIZACIJA ZA ČISTU PETICU!
Poreč ugostio dio 21. svjetskog prvenstva u rukometu, najveće 
sportske manifestacije održane u Hrvatskoj

Svjetsko prvenstvo u rukometu bilo je među ostalim i 
prigoda da se Poreč dodatno turistički promovira ali i 

da se glas o našem gradu čuje u dijelovima svijeta u kojem 
ga turistička privreda vjerojatno ne bi dovela. Gradonačel-
nik Edi Štifanić susreo se tako tijekom odigravanja SP-a 

Egipatska veleposlanica 
oduševljena Porečom  

Pored testa za samu zgradu dvorane i njezine „teh-
ničke kapacitete“ bio je ovo pravi veliki ispit, svo-

jevrsno „vatreno krštenje“ i za brojni organizacijski 
tim u kojem su – pored ljudi iz Hrvatskog rukometnog 
saveza i drugih službenih predstavnika - važnu ulogu 
najvećim dijelom odigrale domaće snage, „vojska“ 
volontera profesionalnog „sjaja“, koja je po završetku 
natjecanja „pobrala“ sve moguće pohvale s različitih 
strana. A zasluženi aplauz „na otvorenoj sceni“ pred-
stavnici Organizacijskog odbora na čelu sa svojim 
predsjednikom, gradonačelnikom Štifanićem, dobili 
su u poluvremenu posljednje utakmice skupine D iz-
među Danske i Norveške, kada su izašli pred publiku 
i bili nagrađeni srdačnim aplauzom.     

Volonteri na profesionalnom nivou

s veleposlanicom Egipta Eman Mohamed Zaki Moharram 
i njezinim savjetnikom Tarekom Fathi Aly Youssefom. 
- Ponosni smo što je naš grad na popisu Unesco-ve kulturne 
baštine, prenio je veleposlanici gradonačelnik Štifanić, do-
dajući kako grad Poreč ima svega 20-ak tisuća stanovnika, 
ali je prava metropola Hrvatske kada je riječ o turizmu. 
Veleposlanica Eman Moharram, oduševljena gostoprim-
stvom, posebno se zahvalila gradonačelniku koji je unatoč 
gustom rasporedu zbog održavanja Svjetskog rukometnog 
prvenstva našao vremena i primio je u Gradskoj palači. 
„Grad je prekrasan, ljudi su jako srdačni i susretljivi gdje 
god se okrenemo. Unatoč tome što sam svega 24 sata u Po-
reču, mogu slobodno reći da se osjećam kao kod kuće. Mi 
imamo svjetski poznate turističke destinacije poput Sharm 
el Sheikh, ali obzirom da je ovdje u ovo doba godine ovako 
lijepo, ne mogu zapravo ni zamisliti kako je u ljetnim mje-
secima. Mora da je kao u pravom malom raju“, zaključila 
je Moharram. 

stva koji se igrao u Poreču osta-
ne svima u sjećanju kao pravi 
sportski spektakl. Recimo i 
kako su prije početka finalne 
utakmice na parket porečke 
ljepotice izašli gradonačelnik 
Štifanić i predsjednik Hrvat-
skog rukometnog saveza San-
di Šola te razmijenili prigodne 
poklone. Predsjednik HRS-a 

se obratio porečkoj publici i 
čestitao na dobro obavljenom 
poslu i odličnoj atmosferi koja 
je vladala tijekom prvenstva, a 
riječi zahvale uputio je naravno 
i porečki sindako:

- Zahvaljujem se svim vo-
lonterima i svim ljudima koji su 
sudjelovali u organizaciji ovog 
svjetskog spektakla, koji su 

dali sve od sebe prvenstveno 
iz ljubavi prema sportu, ali i iz 
ljubavi prema svom gradu, mi-
slim da smo kao organizatori 
apsolutno položili ispit. Sve bi 
ljude koji su sudjelovali u ovoj 
organizaciji trebalo zadržati i 
za nove manifestacije koje su 
pred nama, rekao je gradona-
čelnik Štifanić. Zahvalio se 
također i gledateljima koji su 
u velikom broju posjećivali 
utakmice,  te novinarima i re-
porterima koji su u svijet slali 
najljepšu sliku grada Poreča

Gledatelji, igrači, prateće 

osoblje, suci  i predstavnici 
IHF-a koji su svoj prvi dio za-
datka odradili u Poreču, bili su 
pak oduševljeni organizacijom 
SP-a u ovome gradu. Nije bilo 
niti jedne pritužbe, niti prigo-
vora, kako od igrača, tako niti 
od ostatka reprezentacija i lju-
di koji su vezani uz nacionalne 
momčadi. Vodeći ljudi IHF-a 
u više su navrata, pa tako i na 
kraju posljednje utakmice, za-
hvalili domaćinu na gostoprim-
stvu, te izrekli nebrojeno puno 
lijepih riječi.   



Nedugo nakon više no uspješnog 
domaćinstva Svjetskom prven-
stvu u rukometu, Poreč i dvo-

rana na Žatiki dobili su još jednu rijetku 
priliku – ugostiti susret Svjetske skupine 
teniskog Davis cupa između reprezentacija 
Hrvatske i Čilea. Iako je odigravanje meča 
bilo pod malim znakom pitanja zbog otkri-

vene legionele u prostoru dvorane, na kon-
cu je sve ispalo u najboljem redu a Poreč 
i Porečani, ali i posjetitelji iz svih krajeva 
Istre, dobili su prigodu sudjelovati u još 
jednoj veličanstvenoj sportskoj predstavi.

Susret je odigran od 6. do 8. ožujka, a 
iako dvorana nije baš bila dupkom puna, 
atmosfera je bila fantastična što su nakon 

odigranih mečeva i potvrdili naši teniski 
mušketiri. A kako je to izgledalo na tere-
nu…?   

U uvodnom dvoboju susreta, 6. ožuj-
ka, Mario Ančić je sa 6:3, 6:3, 7:6 bio 
bolji od Nicolasa Massua čime je hrvat-
ski sastav napravio prvi korak prema če-
tvrtfinalu, a potom je Marin Čilić sa 6:1, 
6:2, 6:1 bio bolji od Paula Capdevillea. 
- U prva dva seta sam odlično servirao i 
potpuno kontrolirao rezultat i igru, rekao 
je Ančić, a tu izjavu potvrđuju i brojke. U 
prvom setu izgubio je tri, a u drugom samo 
dva poena na svoj servis!

Čilić je trebao samo 93 minute za po-
bjedu nad Capdevilleom. “Odigrao sam 
odlično, ovo je bio moj najbolji meč u Da-
vis Cupu. Nisam mu dao priliku”, rekao je 
Čilić, a na pitanje je li očekivao da se Ca-
pdeville toliko žali kod suca dodao: “Znali 
smo da je sklon provokacijama. Nije bilo 
lako držati koncentraciju kod tolikih pre-
kida, ali više su naštetili sebi nego nama”.

Nakon dva boda osvojena prvoga dana 
u pojedinačnim dvobojima treći i odlučuju-
ći stigao je drugoga dana, u subotu, nakon 
što su Mario Ančić i Marin Čilić sa 6:3, 
6:3, 3:6, 6:4 svladali Paula Capdevillea 
i Nicolasa Massua. “Do izražaja je došla 

Dvorana na Žatiki ugostila je susret 1. kola Svjetske skupine Davis cupa između Hrvatske i Čilea

Prvi put otkako igra u Svjetskoj skupini Hrvatska je došla do maksimalne pobjede 5:0, pa 
će hrvatski najbolji tenisači zasigurno s radošću pamtiti ovu porečku predstavu. S malo 
manje veselja pamtit će je pak Čileanci… Bar što se natjecateljskog dijela tiče, jer su – 
kako sami vele – onim organizacijskim i domaćinskim dijelom više no zadovoljni.

Poreč i Žatika donijeli sreću Prpićevim izabranicima  
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Prvi put otkako igra u Svjetskoj 
skupini Hrvatska je došla do mak-
simalne pobjede 5:0, pa će hrvatski 
najbolji tenisači zasigurno s rado-
šću pamtiti ovu porečku predstavu. 
S malo manje veselja pamtit će je 
pak Čileanci… Bar što se natjeca-
teljskog dijela tiče, jer su – kako 
sami vele – onim organizacijskim i 
domaćinskim dijelom više no zado-
voljni. Iste ili slične dojmove dijele 
i ljudi iz Hrvatskog teniskog save-
za, ali i ostali stalni i tuzemni služ-
beni predstavnici. Nameće se tako 
razmišljanje kako je Poreč pored 
vrhunske sportske infrastrukture 
nakon dva velika sportska događa-
ja svjetskog ranga dobio i vrhunski 
osposobljenu ekipu ljudi, volontera 
i profesionalaca, sposobnih da kva-
litetno i profesionalno odrade i naj-
zahtjevnije sportske manifestacije 
i priredbe. Svi oni zaslužili su na-
ravno i s ovoga mjesta najiskrenije 
čestitke, te jedno veliko – hvala!

Organizacija opet za najviše ocjene
naša pojedinačna kvaliteta. 
Bilo je najvažnije da ste-
knemo početnu prednost 
i kasnije je sve išlo prema 
planu. U trećem setu nam 
je malo pala koncentraci-
ja, ali uz podršku momča-
di na klupi i publike opet 
smo se podigli i došli do 
pobjede”, rekao je Čilić. 
U nedjeljnim pojedinačnim 
dvobojima, kada je pobjeda 
već bila osigurana, igrali su 
Roko Karanušić i Ivo Kar-
lović. Karanušić je sa 7:5, 
6:3 bio bolji od Guillerma 
Hormazabala, a potom je 
sa 6:3, 7:6 (4) Ivo Karlović 
došao do pobjede nad Han-
som Podlipnik-Castillom. 
“Što smo zacrtali to smo i 
ostvarili. Izborili smo če-
tvrtfinale i to je najvažnije. 
Nije nam bilo lako igrati 
nakon što su mnogi poslije 
otkaza Fernanda Gonzale-
za bili uvjereni da ćemo u 
subotu voditi 3:0. No profe-
sionalno smo sve odradili”, 
rekao je Mario Ančić.

Vijest je to koja je odjeknula u posljednjim trenucima „zatvaranja“ ovog nultog 
broja Porečkog vjesnika, a koja svojim značajem sigurno nadilazi ovaj mali okvir 
kojeg je dobila. No, kako je sve već bilo složeno i „prelomljeno“, spremno za 
tisak, previše mjesta nije bilo, ali informacija je to koju nismo mogli „preskočiti“! 
Neopisivo je to, još jedno u nizu velikih priznanja Poreču kao gradu domaćinu, 
Poreču kao organizatoru najvećih sportskih evenata svjetskog ranga. Pokazali smo 
da znamo, da možemo i hoćemo, drago nam je što su i drugi to prepoznali… Po-
reč će tako u srpnju, od 10. do 12., kada će u našem gradu ionako biti popriličan 
broj turista, još jednom biti pravi sportski mamac za brojne posjetitelje koje će 
ova vrhunska sportska priredba neupitno privući. Naravno da ne smije izostati ni 
odaziv nas, Porečana, u što uopće ne sumnjamo. Donijeli smo sreću Prpićevim 
izabranicima protiv Čilea, nema razloga da isto ne učinimo i protiv Amerikanaca. 
I zato – do viđenja u Žatiki u srpnju! 

Riješena enigma domaćina 
četvrtfinala Davis cupa 

Protiv Amerikanaca (ipak) u Poreču!
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Svojih (prvih) šest de-
setljeća uspješnog 
djelovanja sredinom 

prosinca prošle godine sveča-
no je obilježio i Nogometni 
klub „Jadran“. Tom prigodom 
u hotelu Valamar Diamant oku-
pili su se sadašnji i nekadašnji 
članovi „Jadrana“, treneri i 
igrači, te brojni uzvanici. Sve-
čanoj sjednici Skupštine kluba 
prisustvovali su brojni ugledni 
gosti, među kojima i Vlatko 
Marković i Miroslav Uljan, 
predsjednik i potpredsjednik 
HNS-a, istarski župan Ivan Ja-
kovčić, te gradonačelnik Grada 

Poreča Edi Štifanić. Svečanost 
je otvorio Armando Krepčić, 
jedan od osnivača kluba. Obra-
ćajući se okupljenima predsjed-
nik HNS-a Vlatko Marković 
istaknuo je velik doprinos koji 
je Istra dala prosperitetu nogo-
meta u Hrvatskoj. Marković je 
pak „Jadranu“ zaželio plasman 
u Drugu ligu već u idućoj sezo-
ni, te najavio donaciju HNS-a 
klupskoj nogometnoj školi 

u iznosu od 25 tisuća kuna. 
Župan Jakovčić istaknuo je da 
se pozivu na svečanost odazvao 
prvenstveno kao navijač »Ja-
drana«, te dodao kako klub ima 
njegovu podršku u nastojanji-
ma da se jednog dana ponovno 
vrati u Drugu ligu. 

- Porečka ljepotica, nova 
višenamjenska dvorana na Ža-
tiki, samo je prvi objekt budu-
ćeg sportskog parka u kojem će 

svoje mjesto naći i novi stadi-
on, najavio je pak gradonačel-
nik Štifanić. Na svečanosti su 
uručene brojne plakete poje-
dincima, ustanovama i podu-
zećima zaslužnim za uspješan 

60-godišnji put kluba. U hotelu 
Valamar Diamant postavljena 
je tom prigodom i retrospektiv-
na izložba fotografija kojom se 
dočarala bogata povijest kluba. 

Slavljeniku poželjeli ulazak u 2. ligu
Nogometni klub „Jadran“

Da je povijest porečkog sporta duga i uspješna to je već dobro poznata stvar. Brojni sportski 
entuzijasti, aktivisti i volonteri, zaljubljenici u sport, utkali su u tu bogatu povijest i dio sebe, pomažući 
tako da sport u Poreču napreduje, da klubovi s uspjehom djeluju i opstaju, da mlađe generacije koje 
dolaze imaju kvalitetne sadržaje za provođenje slobodnog vremena ali i ozbiljnije sportske rezultate. 
Na slijedećim stranicama donosimo tri kratke sportske priče, pomalo prigodničarsko-jubilarne, no 
dovoljne da u njima ostanu zapisana neka od imena koja su stvarala porečki sport. Donosimo tri 
priče o tri porečka sportska kolektiva koji zajedno broje – 180 godina! E pa onda - sretno slavljenici!   

Tri kluba – 180 godina!
Tri značajne obljetnice podsjetile na bogatu povijest porečkog sporta

Velikom feštom u dvorani „Veli Jože“ boćari “Istre 
Poreč“ sredinom studenog prošle godine dostojno su 
proslavili 60. obljetnicu svoga kluba. Gotovo dvosat-

nim programom čelništvo kluba prisjetilo se svih koji su pomo-
gli da »Istra Poreč« svih 
proteklih šest desetljeća 
kontinuirano bude u sa-
mom vrhu istarskog bo-
ćarskog sporta. Moglo se 
tom prigodom čuti kako je 
grupica boćarskih entuzi-
jasta koja se 1948. godine 
okupila oko Emilija Pro-
dana, prvotno kao sekcija 
kuglačkog kluba, u svojoj 
povijesti odgojila mno-
ge generacije porečkih 
boćara, a iz ostalih istar-
skih klubova pristigli su 
mnogi mladi igrači kojima 
su omogućeni maksimalni uvjeti za njihov puni napredak. Po-
rečki boćari osvojili su više od trideset državnih naslova u ra-
znim disciplinama, a njih dvadesetak nosilo je i državni dres 
današnje hrvatske i nekadašnje jugoslavenske reprezentacije. 
Moglo se čuti i kako je s nizom od sedam godina uza-
stopnog nastupanja u završnicama Kupa europskih prva-

ka »Istra Poreč« jedinstvena na području cijele Europe. 
Među brojnim priznanjima koja su uručena u slavljeničkom 
okružju, vodstvo kluba zahvalilo se i ekipi koja je 1990. godine 
izborila nastup u Prvoj ligi, a koju su činili Renato Velenik, Tomo 

Babić-Mićo, Božo Babić, 
Nenad Matošević, Željko 
Radanović, Alfredo Zan-
kola, Branko Šegon i Eliđo 
Blažević, pod vodstvom 
Zlatka Cetine. Kristalne ta-
njure s posvetom dobili su 
igrači koji su osvajali svjet-
ska i europska odličja Alen 
Guštin, Dražen Puniš, Ro-
berto Iskra, Valter Ivančić, 
Ivan Labinjan, Elvis Barba-
ro i Edi Ritoša. Predsjednik 
Zović posebna je priznanja 
uručio suprugama pokojnih 
članova kluba Eliđa Blaže-

vića i Diega Benčića koji su dugogodišnjim radom zadužili klub. 
Priznanja su svojim radom - kojim su obilježili posljednje deseto-
godišnje razdoblje, a u kojem su porečki boćari zabilježili svoje 
najveće klupske uspjehe - zaslužili i aktualni predsjednik Vladimir 
Zović i tajnik kluba Franko Buda. Njima je pak priznanja uručio 
gradonačelnik Poreča Edi Štifanić. 

Boćarski klub „Istra Poreč“

Sportski rezultati na europskom nivou 

Šezdeset godina posto-
janja i uspješnog rada 
početkom veljače 

proslavile su i odbojkašice ne-
koliko generacija Odbojkaškog 
kluba „Poreč“.

U dvorani Veli Jože značaj-
na obljetnica Kluba obilježena 
je sportskim djelom svečano-
sti, turnirom generacija, dok je 
u večernjim satima 
u hotelu „Valamar 
Diamant“ održana 
svečana večera uz 
dodjelu priznanja 
zaslužnim čla-
novima kluba te 
promociju mo-
nografije kluba 
izdane ovom 
prigodom. Po-
sebno veliko 
hvala izraženo 
burnim apla-
uzom upućeno je 
doajenu porečkog sporta, pose- bice 

pak odboj-
ke, Đaniju 

Šegonu. 
Fešta u 

„Diamantu“ 
protekla je u 
veseloj i buč-
noj atmosferi, 
vrlo nabijenoj 
emocijama, uz 

prisjećanje na početke kluba i 
godine koje su uslijedile. Obi-
lježavanju 60 godina OK „Po-
reč“, pored igračica i trenera 
svih generacija kluba, prisu-
stvovali su i brojni uzvanici, 
među kojima i izbornik ženske 
odbojkaške reprezentacije Mi-
roslav Aksentijević. 

Ženski odbojkaški klub „Poreč“

Monografija kluba uz 60. obljetnicu
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I ove je godine Poreč pu-
tem Sportske zajedni-
ce Grada održao izbor 

za najbolje sportaše godine u 
osam kategorija: najbolji spor-
taš, najbolja sportašica, najbo-
lja muška momčad, najbolja 
ženska ekipa, najbolji trener, 
najperspektivniji sportaš, naj-
aktivniji sportski kolektiv i naj-
bolji sportski djelatnik. Najbo-
ljim sportašem u 2008. godini 
proglašen je rukometaš Ivan 
Stevanović iz Rukometnog 
kluba Poreč, koji je nastupio 
za hrvatsku reprezentaciju na 
turniru u Austriji, a najboljom 

sportašicom, kao i godinu dana 
ranije, Mateja Pančelat iz Ta-
ekwondo kluba Poreč. Najbolji 
muški sportski klub je RK Po-
reč koji je 2008. godinu okon-
čao na četvrtom mjestu Prve 
(Premier) hrvatske rukometne 
lige, ostvaren je plasman u eu-
ropski Challange kup, te pla-
sman u polufinale kupa Hrvat-
ske. Rukometni klub Poreč je 
i najaktivnija sportska udruga 
Grada Poreča u 2008. godini. 
Najbolja ženska ekipa je Žen-
ski kuglački klub Istra koja 
treću godinu zaredom odnosi 
to priznanje. Osvojile su četvr-

to mjesto u Prvoj ligi u sezoni 
2007/2008., te sedmo mjesto 
u sezoni 2008/2009. U isti je 
klub otišla i nagrada za najbo-
ljeg trenera, odnosno trenericu, 
Ružicu Močibob.

Željko Kukurin iz jedri-
ličarskog kluba Horizont iz 
Poreča najbolji je pak sport-
ski djelatnik Grada Poreča za 
2008. godinu. Atina Pančelat 
iz Taekwondo kluba je najper-
spektivnija sportašica godine. 
Osvojila je dvije zlatne medalje 
u ekipnim i pojedinačnim bor-
bama do 64 kilograma i bron-
čanu medalju u ekipnom testu 

snage na juniorskom Europ-
skom taekwondo prvenstvu.  

Posebno priznanje Sport-
ske zajednice Grada Poreča 
dobio je Goran Vrus, najista-
knutiji porečki triatlonac, koji 
je stigavši na cilj najteže vrste 
triatlona, tzv. ironman-triatlo-
na u njemačkom Rothu, ostva-
rio jedan od svojih životnih i 
sportskih ciljeva. Učenicima 
Osnovne škole Poreč pripala 
je također posebna nagrada. 
Najistaknutija je među njima 
ženska odbojkaška ekipa koja 
je osvojila naslov prvakinja Hr-
vatske. 

Proglašeni najbolji porečki sportaši u 2008. godini 

Mateja Pančelat najbolja 
sportašica, Ivan Stevanović 
najbolji sportaš

Najbolji muški sportski klub je RK Poreč, a najbolja ženska ekipa Ženski kuglački klub Istra. 
U isti je klub otišla i nagrada za najboljeg trenera, odnosno trenericu, Ružicu Močibob. 
Željko Kukurin iz  jedriličarskog kluba Horizont iz Poreča najbolji je pak sportski djelatnik, 
dok je Atina Pančelat iz Taekwondo kluba najperspektivnija sportašica godine.

Putem Sportske zajednice 
Grad Poreč izabrao je najbolje 
sportaše u osam kategorija.



Drugi Sabor kulture u istri, forum koji je okupio kultur-
njake, umjetnike i djelatnike u kulturi iz cijele Istre, 
održan je 20. i 21. ožujka u Istarskoj sabornici u Po-

reču. Nakon prvog Sabora kulture održanog prije dvije godine na 
Brijunima, kada je usvojena Deklaracija o kulturi Istre, na ovom 
porečkom skupu prihvaćena je Istarska kulturna strategija (IKS), 
važan strateški dokument koji će odrediti smjernice i prioritete 
kulturne politike na području Istre za narednih pet godina. Dru-
gom Saboru kulture prethodio je višemjesečni rad na pripremi 
IKS-a, u čiju je izradu uključeno 100-tinjak istarskih kulturnjaka i 
umjetnika, u okviru 18 radnih grupa podijeljenih prema interesnim 
područjima. Projekt izrade Istarske kulturne strategije inicirala je 
Istarska županija, putem svog Odjela za kulturu. Pored usvajanja 

Istarske kulturne strategije 2. sabor kulture donio je još jednu za-
nimljivu novost. Na njegovu početku naime istarski župan Ivan 
Jakovčić i pulski gradonačelnik Boris Miletić u javnost su iznijeli 
zajedničku inicijativu Grada Pule i Istarske županije da se najveći 
istarski grad kandidira za europsku prijestolnicu kulture 2020. go-
dine. U tom svijetlu Ministarstvu kulture odnosno Vladi RH upu-
ćeno je pismo namjere, koje su (su)potpisali Miletić i Jakovčić, ali 
i svi sudionici 2. sabora kulture. Obraćajući se pak prigodom otvo-
renja učesnicima Sabora, istarski župan naglasio je kako je Istra 
sada pored cestovnog Ipsilona dobila i kulturni IKS, te pozvao sve 
aktere istarske kulturne scene da se aktivno uključe u promišljanje 
novog identiteta Istre, odnosno projekta kojeg će u tu svrhu uskoro 
inicirati Istarska županija.    

U porečkoj Osnovnoj glazbenoj 
školi Slavka Zlatića u razdoblju 

od 16. do 18. ožujka održana je po prvi 
puta glazbena manifestacija Dani flau-
te. Posebno važnu ulogu u organizaciji 
odigrale su učiteljice flaute pri porečkoj 
OGŠ, Samanta Stell i Anamarija Br-
hanić. Porečani i njihovi gosti imali su 
prilike prisustvovati na tri koncerta u 
Koncertnoj dvorani Škole. Prve su se 16. 
ožujka predstavile učenice flaute u klasi 
učiteljice Anamarije Brhanić, 17.ožujka 
koncert su održale učenice u klasi učite-
ljice Samante Stell, a 18.ožujka predsta-
vili su se učenici flaute Glazbenih škola 
iz Pule, Labina, Delnica i Kopra, kao i 
Sonja Stojnić i Jelena Njegovan, bivše 

učenice OGŠ Slavka Zlatića. Na Dani-
ma flaute nastupilo je ukupno šezdesetak 
mladih glazbenika odnosno glazbenica, 
kao solisti i u komornim sastavima. Na 
koncertima klase učiteljica Anamarije 
Brhanić i Samante Stell nastupile su sve 
učenice flaute porečke glazbene škole, 
ukupno njih tridesetak. Imali smo tako 
prilike čuti rad istaknutih profesora i 
pedagoga: Samante Stell, Anamarije Br-
hanić, Paule Benčič, Maje Petrović, Me-
toda Sironića, Rosselle Stojnić i Alenke 
Zupan, te korepetitorica, profesorica Je-
nny Bajlo, Sandre Burić i Nadje Žerjal. 
Dodajmo kako su porečki Dani flaute 
ugostili i profesoricu Reginu Nožica, 
prvu učiteljicu flaute u Istri, koja je bud-

nim okom popratila koncerte i pohvalila 
mlade flautistice. Bila je to prilika da se 
na jednom mjestu okupe mladi i per-
spektivni glazbenici, da učitelji i učenici 
izmijene svoja iskustva i viđenje glazbe, 
te da se dogovore buduća gostovanja i ši-
renje suradnje s drugim školama. U tom 
svijetlu uslijedio je i poziv na gostovanje 
najboljih porečkih flautistica u Glazbenu 
školu u Kopru u travnju ove godine. Svi 
sudionici složili su se kako Dani flaute 
predstavljaju krunu rada vrijednih učite-
ljica flaute i pravi su pokazatelj  razvoja 
odjela flaute, koji se u posljednje vrijeme 
od svega nekoliko polaznika povećao na 
njih 30-ak. 

U organizaciji porečke OGŠ Slavka Zlatića održana glazbena manifestacija u znaku flaute

Nakon prošlogo-
dišnjeg uspješnog 
prvog izdanja, po-

rečki festival smijeha i kome-
dije Zlatni zub ove je godine 

krenuo dalje. Od 5. do 8. ožuj-
ka na drugom izdanju Festiva-
la za nagrade je konkuriralo 
sedam predstava. Publika je 
tako nakon svečanog otvore-
nja u holu kazališne dvorane, 
imala priliku vidjeti predstavu 
„Igrajmo Držića” u izvedbi 
Kazališta Virovitica. Sutradan 
su na programu bile predsta-
ve „Debela” zagrebačke Male 
scene i „Vesele žene Hrvatske” 

Kazališta Smjehotići”. Subo-
ta je kazališnoj publici željnoj 
smijeha donijela „Don Quijo-
ta bistrog viteza od Manche“ 
kazališta Merlin i „Butigu od 
kafa“ u izvedbi KUD-a Primor-
ka iz Krasice. Posljednjeg dana 

predstavile su se domaće snage 
iz porečkog USB-a (Urbane su-
bkulturne baze) s predstavom 
„Jurina, Franina i kumpanija“, 
te gosti iz Vinkovaca, Gradsko 
kazalište Joza Ivakić s predsta-
vom „Iz Kabula s ljubavlju“. 
U nedjelju navečer održana je 
i dodjela festivalskih nagrada, 
koje se dodjeljuju na temelju 
dužine pljeska gledatelja, po-
slije svake predstave mjerene 
„pljeskometrom”. Ove godi-
ne „pljeskometar“ je izmjerio 
kako su se dlanovi publike 
najviše „angažirali“ nakon 
predstave „Jurina, Franina i 
kumpanija“ domaćeg ansambla 
udruge USB, u režiji Grete Gre-
gurović. Njima je stoga pripao 
„Zlatni zub“, dok je „Srebrni“, 
opet zahvaljujući dlanovima 
publike, pripao zagrebačkim 
Smjehotićima i njihovim „Ve-
selim ženama Hrvatske“. Kao 
ni prošle godine, tako ni ove 
nije dodijeljena (anti)nagrada 
„Pokvareni zub“, za (posebno) 
lošu predstavu. U sklopu Festi-
vala, na dan njegova otvorenja, 
u Maloj galeriji POU otvorena 
je i izložba strip-autora Du-
bravka Matakovića, koju su po-

sjetitelji mogli razgledati do 17. 
ožujka. Uspješni organizator 
Zlatnog zuba porečko je Pučko 
otvoreno učilište, uz pokrovi-
teljstvo Grada Poreča i Istarske 
županije.  

U organizaciji porečke Gradske knjižnice održat će se 
ove godine po drugi puta lani utemeljena manife-
stacija Booktiga, svojevrsni sajam rabljenih knjiga 

ili kako su ga organizatori nazvali – međunarodni festival 
pročitanih knjiga. Prisjećamo se još simpatične i duhovite 
promotivne kampanje koju je za Knjižnicu osmislila po-
rečka Sonda, a koja nas je duhovitim porukama s plakata 
pozivala na prvu Booktigu. Drugo izdanje Booktige odr-
žat će se od 23. do 25. travnja, u prostoru Knjižnice i na 
najstarijem antičkom trgu u Poreču, Maraforu. Pored lani 
predstavljenih sadržaja kojima je cilj kroz jedan za Pore-
čane novi oblik – prodaju, razmjenu i darivanje rabljenih 
odnosno pročitanih knjiga, popularizirati knjigu i čitanje, 
organizatori su za ovu godinu spremili i jednu novinu, dio 
programa kojeg su nazvali Booktiga Open Stage iliti Book-
tigina otvorena pozornica. Kako i sam naziv govori bit će 
to otvoreno mjesto za sve kreativce koji će tu - neovisno o 
dobi i vrsti izričaja, dobiti priliku da pokažu svoje umijeće 
te – kako navode organizatori – „svojim likom i djelom 
oplemene program Festivala“. Tema i interpretacija su slo-
bodne, a prijave za Booktiga Open Stage primale su se do 
31. ožujka. Kako smo od organizatora doznali prije isteka 
tog roka interesa i prijava je bilo, pa se unaprijed veselimo 
onome što nas na Booktigi i njezinoj otvorenoj pozornici 
očekuje. 

Vidimo se – na Booktigi!

Ovogodišnji drugi po redu porečki 
festival pročitanih knjiga donosi 
neke organizacijske novine 

BOOKtiga 
otvara i 
pozornicu za 
kreativce

Početkom ožujka održan drugi porečki 
festival smijeha i komedije

 „Zlatni zub“ za 
najbolju predstavu 
ostao u Poreču

Prvi Dani flaute okupili 
60-ak mladih glazbenika
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U porečkoj Sabornici održan drugi Sabor kulture u Istri 

UZ CESTOVNI „Y“, ISTRA 
DOBILA I KULTURNI „X“…
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Nekoliko generacija Porečana zajedničkim partyjem u Atelieru prisjetilo se „starih dobrih vremena“

„A ‘DI’ SI, GENERACIJO…!?“

Susreti 
generacija biv-
ših maturanata ili osmaša, 

osobito na neke „okrugle“ obljetnice, nisu 
rijetkost. No, kada se dogodi okupljanje 
gotovo 20 generacija, onda se to naziva su-
sretom bez premca! A upravo jedan takav 
„miting“ nekoliko generacija Porečana, 
pod duhovitim radnim nazivom „‘Di’ si, 
generacijo…!?“, održao se 20. veljače ove 
godine i unatoč prvotnoj bojazni inicijatora 
i organizatora, pokazao se „punim pogot-
kom“. Cijelu su priču inicirala trojica pri-
jatelja - Ronald Brzak, Ivan Bažon i Dean 
Cvek, i zajedno krenuli u realizaciju. Na 

ideju su došli spontano, 
kažu, kroz stalne susrete 

s prijateljima i poznanici-
ma, jer svi, kad se susretnu 

i upuste u razgovor, imaju 
„istu priču“ – sjećanje na 

„stare dobre dane“, društvo, 
pravu glazbu… I kako su ne-

kad bili odlična ekipa, a danas 
se i ne vide, iako žive u istom gradu… itd, 
itd… Spomenuti trojac stoga se odlučio 
organizirati jednu „pokusnu“ feštu i po-
kušati okupiti ekipu u porečkom Atelieru. 
Podijelili su oko 350 pozivnica, pripremili 
program s glazbom koje se nekad rado slu-
šala, bilo je tu i besplatne hrane, piće po 
popularnim cijenama, trebao je samo dobar 
odaziv. A on na kraju – nije izostao. Oku-
pio se uistinu lijep broj ljudi, a generacij-
ski su „pokrili“, procjenjuju organizatori, 

godišta od početka 60-ih pa sve do 80-ih. 
Godine tu ionako nisu bile važne, kažu, 
bila je bitna dobra i pozitivna „vibra“, a 
ona se također osjetila na svakom koraku. 
Na koncu su se svi složili da je susret više 
no uspio, a o njemu se „uz kavicu“ priča-
lo još danima. Odmah je krenula inicijati-
va da se sličan susret održi već prije lje-
ta, no dečki iz organizacije kažu kako ne 
treba brzati, jedan ili dva susreta godišnje 
bili bi sasvim dovoljni, da ne izgube draž. 
Ohrabreni uspjehom ovog „demo“ (više)
generacijskog partyja, uvjereni su kako 
će uslijediti i njegova nova izdanja. Da-
pače, u glavi su im već nove ideje kojima 
će obogatiti buduće susrete, poput cjelod-
nevnog druženja uz sportske aktivnosti i 
igre koje su nekada bile „in“, primjerice 
lastika, graničara, kockica i druge sadržaje. 
Dakle, generacijo – budi spremna!
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